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radyasyondan korunma yolları haberimizin 
devamında...    SAYFA10

Bilim kurgu filmlerindeki teknolojilerin 
birçoğu hayatımıza girmişken, bir kısmı hâlâ 
hayallerde kalıyor... SAYFA11

RADYASYONDAN KORUNMAK
MÜMKÜN MÜ?

BİLİM KURGU FİLMLERİNDEKİ 
TEKNOLOJİLER

            
KÜLTÜR & SANAT
NESNELER “KUKLA” 
OLARAK HAYAT BULUYOR

EKONOMİ
ECONANADOLU 
4’ÜNCÜ KEZ 
GERÇEKLEŞTİRİLDİ

SPOR
İZ BIRAKAN 
DEMİR YUMRUKLAR

ÜNİVERSİTEMİZİN
GEÇMİŞİNDEN
KARELER

SAYFA8-------------------------------------------

-----------------------------------------

---------------------------------

----------------------------------------

SAYFA13

SAYFA14-15

SAYFA16

SAYFA9

SAYFA4-5

SAYFA12-13

-----------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

--
--

--
--

--
--

--
--

--
--

--
--

--
--

--
--

--
--

--
--

--
--

--
--

--
--

--
--

--
--

--
--

--
--

--
--

--
--

--
--

--
--

--
--

--
--

--
--

--
--

--
--

--
--

--
--

--
--

-

SAYFA6-7

İYİ FOTOĞRAFI 
NE YAPTIĞINI 
BİLİYORSAN 
ÇEKERSİN

Yurt Dışı Türkler Uygulama ve Araştırma Merkezi
YENİ DÖNEM İÇİN ÇALIŞMALARINI 
HIZLANDIRDI

TEBERNÜŞ KİREÇCİ 
İLE EMLAK SEKTÖRÜ

9’UNCU KEZ
ESKİŞEHİRLİLERLE

BULUŞTU

SEMPOZYUMU

Anadolu Üniversitesi, yerel 
ve evrensel kaygıları dert 
edinmiş ve sahip olduğu 

bilimsel ve kültürel birikimi, ül-
kesine ve insanlığa hizmet etme 
hasreti ile kullanmaya motive 
olmuş, öğrencileri için çağın ge-
rektirdiği alt yapı olanaklarını 
sağlamanın çok ötesinde, öğren-
cilerinin daha iyi bir dünyada 

yaşaması gayesiyle çabalayan ve 
bizim için bir kaynak değil de 
kıymet olduğunu düşündüğü-
müz öğretim kadrosu ile de eşsiz 
bir kurumdur.

Bugün milyonlarca öğrencisi 
ve mezunu ile Türk Yüksek Öğ-
retim Sistemi içerisinde müstes-
na bir yere sahip olan Üniversi-
temiz, 17 Fakülte, 3 Yüksekokul, 

4 Meslek Yüksekokulu, 9 Ensti-
tüsü, 47 Araştırma Merkezi ve 
Birimi ile araştırma ve eğitim-öğ-
retim faaliyetlerini hız kesmeden, 
sürekli kendini yenileyerek; öğ-
rencilerinin mesleki yeterliliğini 
ve çağın gerektirdiği entelektüel 
değer üretme kapasitesini artıra-
cak olanakları sunarak gelişmesi-
ni sürdürmektedir.

Mensubu olmakla her zaman 
iftihar duyduğumuz Anadolu 
Üniversitesi Ailesi’nin bütün 
fertlerinin yüksek bir sorumluluk 
bilinciyle çalıştıklarını biliyor; 
2015-2016 Eğitim-Öğretim yılı-
nın öncelikle öğrencilerimiz, son-
rasında ise hem akademik hem 
de idari kadromuz için başarılarla 
dolu bir yıl olmasını diliyorum.

ANADOLU
MOBİL

UYGULAMAYI İNDİRMEK
İÇİN ANDROID VEYA iOS
CİHAZINIZA KARE KODU

OKUTUNUZ

REKTÖRÜMÜZ PROF. DR. NACİ GÜNDOĞAN’IN 
2015-2016 EĞİTİM VE ÖĞRETİM YILI AÇILIŞ MESAJI
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Anadolu Üniversitesi Hukuk 
Fakültesinin ev sahipliğini 

yaptığı 8. GAJE (Global Allian-
ce for Justice Education-Küresel 
Hukuk Eğitimi Örgütü) ve 13. 
IJCLE (International Journal of 
Clinical Legal Education-Ulusla-
rarası Klinik Hukuk Eğitimi Der-
gisi) konferanslarının açılışı, Ana-
dolu Üniversitesi Atatürk Kültür 
ve Sanat Merkezi (AKM) Opera 
ve Bale Salonu’nda gerçekleştiril-
di.

Hindistan, Güney Afrika, Po-
lonya, Arjantin, Filipinler ve İs-
panya’nın ardından bu sene Tür-
kiye’de gerçekleştirilen etkinliğe; 
Eskişehir Vali Yardımcısı Cafer 
Yıldız, Adalet Komisyonu Başkanı 
Oğuz Han Selçuk, Başsavcı Vekili 
Ayhan Gökalp, Anadolu Üniver-
sitesi Rektör Yardımcısı Prof. Dr. 
Ali Savaş Koparal, Tepebaşı Be-

lediye Başkanı Dt. Ahmet Ataç, 
Odunpazarı Belediye Başkanı Ka-
zım Kurt, Baro Yönetim Kurulu 
Üyesi Av. Mustafa Elagöz ve farklı 
ülkelerden pek çok öğretim üyesi 
katıldı.

Eğitim yoluyla sosyal adaletin 
sağlanmasına yönelik yeni fikir-
lerin, yöntemlerin ve becerilerin 
geliştirilmesinin amaçlandığı or-
ganizasyonun kurucu üyelerinden 
Vanderbilt Üniversitesi Öğretim 
Üyesi Prof. Frank Bloch yaptığı 
açılış konuşmasında, GAJE fikri-
nin nasıl ortaya çıktığını anlatır-
ken konferans bünyesinde hizmet 
vermekten mutlu olduklarını dile 
getirdi. 

GAJE Komite Başkanı Maria-
na-Berbec Rostas, “2004 yılından 
beri GAJE üyesiyim, Türkiye’de 
klinik hukuk eğitimi aldığım 
Anadolu Üniversitesine çok teşek-

kür ediyorum. Bu konferanslarla 
hukuk ve adalet eğitimini dünya 
çapında yaygın hâle getirmeye 
çalışıyoruz.” ifadelerini kullandı. 
Northumbria Üniversitesinden 
katılan IJCLE Temsilcisi Elaine 
Hall ise “Bugüne kadar gerçekleş-
tirdiğimiz konferanslar çok başa-
rılıydı. Bundan sonra, Kanada’da 
düzenleyeceğimiz konferansın 
da böyle verimli olmasını diliyo-
rum.” dedi.

Anadolu Üniversitesi Hukuk 
Fakültesi Dekanı Prof. Dr. Ufuk 
Aydın, etkinliğin 8’incisinin Tür-
kiye’de gerçekleştirileceğini öğren-
diğinde büyük bir heyecan yaşadı-
ğını söyledi. Öncesinde Türkiye’de 
kimsenin klinik hukuk eğitimi ve 
GAJE’den haberdar olmadığını 
ifade eden Prof. Dr. Aydın, Raoul 
Wallenberg Enstitüsünün deste-
ğiyle gerçekleştirdikleri etkinlikle 

ilgili süreçten bahsederken “Hu-
kuk Fakültesinde Dekan olarak 
göreve başladığım 2011 yılında, 
bazı arkadaşlarımız İspanya’day-
dı. Döndüklerinde daha önce hiç 
duymadığım ‘GAJE’den bahsetti-
ler. Türkiye’de klinik hukuk eğiti-
miyle ilgili kimsenin net bir bilgisi 
yoktu. Biz bu uygulamayı çok sev-
dik ve Türkiye’de bu metodu nasıl 
öğrenebileceğimizle ilgili planlar 
yaptık. 2012 yılında bir çalıştay 
için Prof. David Mason’ı davet et-
tik. Böylece klinik hukuk yolculu-
ğumuz başladı.” şeklinde konuştu.

Yeni Delhi’de 2013 yılında 
7’ncisi düzenlenen GAJE Kon-
feransı’na katıldıklarını aktaran 
Prof. Dr. Aydın, 35 gönüllü öğ-
renciden oluşan ekibe ve destekle-
rinden ötürü Anadolu Üniversitesi 
Rektörü Prof. Dr. Naci Gündo-
ğan, Eskişehir Büyükşehir Beledi-

-----------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

ye Başkanı Prof. Dr. Yılmaz Büyü-
kerşen, Tepebaşı Belediye Başkanı 
Dt. Ahmet Ataç ve Odunpazarı 
Belediye Başkanı Kazım Kurt’a 
minnettarlığını ve emeği geçen 
herkese teşekkürlerini dile getirdi.

Rektör Yardımcısı Prof. Dr. 
Ali Savaş Koparal’ın, “Böyle bir 
etkinliğe ev sahipliği yapmaktan 
dolayı çok mutluyuz. Bu etkinliği 
düzenleyen ve katılan herkese çok 
teşekkür ediyorum.” sözlerinin ar-
dından konuklara müzik ziyafeti 
sunuldu. Keman sanatçıları Prof. 
Gülen Ege Serter ve Öğr. Gör. 
Şeniz Aybulus’a, piyanoda Doç. 
Gökhan Aybulus eşlik etti.

4 gün süren etkinlik, emeği 
geçen herkese David Mason ve 
Mariana-Berbec Rostas tarafın-
dan hediyelerinin verilmesiyle son 
buldu. 

Haber: Esen Özay – Onur Demir - 
Mehmet Ekrem Ceylan – Alper Hakan Yavaşçalı

Anadolu Üniversitesi 8. GAJE ve 
13. IJCLE konferanslarına ev sahipliği yaptı



planlanan iş sağlığı ve güvenliği 
eğitimi protokolü konusunda gö-
rüşmelerde bulunuldu.

rihinde 13 sınav merkezinde ger-
çekleştirilecektir.

- Görevde yükselme sınavına 
katılacak adaylara 80 soru sorula-
cak ve 120 dakika sınav süresi ve-
rilecektir. Unvan değişikliği sına-
vına katılacak adaylara ise 50 soru 
sorulacak ve 75 dakika sınav süresi 
verilecektir.

- 07.12.2015 tarihinde yük-
seköğretim kurumları tarafından 
sınav sonuçları adaylara ilan edi-
lecektir.
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Anadolu Üniversitesi ile Yükse-
köğretim Kurulu Başkanlığı 

(YÖK) arasında Anadolu Üni-
versitesi Rektörlük Ofisi’nde pro-
tokol imzalandı. Yükseköğretim 
kurumlarında yapılan Görevde 
Yükselme ve Unvan Değişikliği Sı-
navı’nın, 30 üniversiteye ait top-
lam 32 kurum/kuruluş arasında 

merkezi olarak Anadolu Üniversi-
tesi tarafından yapılmasını kapsa-
yan protokol, YÖK Başkanı Prof. 
Dr. M. A. Yekta Saraç ve Anado-
lu Üniversitesi Rektörü Prof. Dr. 
Naci Gündoğan tarafından imza-
landı.

Görevde Yükselme ve Unvan 
Değişikliği Sınavıyla ilgili ayrın-
tılar ise şu şekilde:

- Görevde Yükselme ve Unvan 
Değişikliği Sınavı, yaklaşık 6000 
yükseköğretim kurum personeli-
nin katılımı ile 8 Kasım 2015 ta- Haber:  Onur ŞEN Haber: Haber Merkezi

13. İnsansız Hava Sistemleri Yarışması’nda Anadolu Üniversitesi 6. oldu

Anadolu Üniversitesi ailesinde bayramlaşma heyecanı

Anadolu Üniversitesi ile YÖK arasında protokol imzalandı Rektör Prof. Dr. Naci Gündoğan 
Çalışma ve Sosyal Güvenlik Bakanlığını ziyaret etti

Anadolu Üniversitesi Mühen-
dislik Fakültesi öğrenci ve 

öğretim üyeleri tarafından oluş-
turulan “Anadolu Üniversitesi 
Devrim Ekibi” (AU Team 
Devrim), Uluslararası İn-
sansız Araç Sistemleri Der-
neğinin (AUVSI) ABD’de 
13’üncüsünü düzenlediği, 
“İnsansız Hava Sistemleri” 

(SUAS) yarışmasına katıldı. 
Dünyada insansız hava sis-

temleri konusunda en prestijli ve 

zorlu yarışma olarak bilinen yarış-
maya katılan 55 ekip arasında yer 
alan Anadolu Üniversitesi Devrim 
Ekibi (AU Team Devrim), yarışta 
6’ncılık derecesi elde etti.

ABD’nin önde gelen üniver-
sitelerinden 28, diğer ülkelerden 
(Kanada, Almanya, İsrail, Hindis-
tan, Romanya) 21 ve lise öğrenci-
lerinin yer aldığı 6 ekibin katıldığı 
yarışmada; Türkiye’yi ise Anadolu 
Üniversitesi (AU Team Devrim) 
ve İstanbul Teknik Üniversitesi 

(İTÜNOM) temsil etti.
Anadolu Üniversitesi Mühen-

dislik Fakültesi bünyesinde Ka-
sım 2013’te Elektrik Elektronik 
Mühendisliği Öğretim Üyesi Yrd. 
Doç. Dr. Tansu Filik ve ekibi tara-
fından hazırlanmış olan ve Bilim-
sel Araştırma Projeleri (BAP) Ko-
misyonu tarafından desteklenmesi 
uygun görülerek 2014 yılı başında 
yürürlüğe giren “Otonom İstihba-
rat, İzleme ve Keşif (ISR) Amaçlı 
İnsansız Hava Sistemi (İHS) Ge-

liştirme Projesi” kapsamında ya-
rışmaya giren Anadolu Devrim 
Ekibi’nin takım pilotu olarak Ha-
vacılık ve Uzay Bilimleri Fakülte-
si Öğretim Üyesi Arş. Gör. Zafer 
Öznalbant, takım kaptanı olarak 
Mert Bülent Sarıyıldız, yapısal 
birimde Furkan Bahat, otopilot/
seyrüsefer bölümünde Furkan Üz-
mez ve Gözde Yaşar, görüntü işle-
me bölümünde ise Ünal Bayrakçı, 
Çağrı Candan ve Bilal Arslan gö-
rev aldı. Haber:  Işık AKDOĞAN

Anadolu Üniversitesi Rektörü 
Prof. Dr. Naci Gündoğan, 

Anadolu Üniversitesi öğretim ele-
manları ve personeli ile Kurban 
Bayramı dolayısıyla bir araya gel-
di. 18 Eylül Cuma günü, Anado-
lu Üniversitesi Öğrenci Merkezi 
Fuaye Alanı’nda gerçekleştirilen 
törende, Rektör Prof. Dr. Gün-
doğan başta olmak üzere, Rektör 
Yardımcıları Prof. Dr. Ali Savaş 

Koparal, Prof. Dr. Aydın Aybar ve 
Prof. Dr. Zafer Asım Kaplancıklı 
tüm akademik ve idari personelle 
bayramlaştı.

Rektör Prof. Dr. Gündoğan 
duygu ve düşüncelerini şöyle ifade 
etti: “Milletçe her zamankinden 
daha çok birlik beraberliğe, da-
yanışmaya ihtiyaç duyduğumuz 
günler geçiriyoruz. Tabi bayram 
günleri de aslında ülkemizin bir- Haber:  Onur DEMİR

lik beraberliğini, dayanışmasını 
kuvvetlendiren günler. Bayramın 
ülkemizin barışına, dostluğuna, 
kardeşliğine, birlik beraberliğine 
ve dayanışmasına vesile olmasını 
diliyorum. Öncelikle üniversite-
miz personelinin, öğrencilerimi-
zin ve milletimizin Kurban Bayra-
mını kutluyorum.”

Ulusal ve uluslararası alandaki 
eğitim faaliyetlerini başarıy-

la sürdüren Anadolu Üniversi-
tesi, yeni bir başarıya daha imza 
atarak öğrencilerine uluslararası 
alanda kariyer yapabilmenin ka-
pılarını açıyor. Uluslararası kalite 
güvencesi sürecini başarıyla ta-
mamlayarak dünyanın en büyük 
eğitim çözümleri şirketi Pearson 
tarafından akredite edilen Ana-
dolu Üniversitesi Yabancı Diller 
Yüksekokulu artık öğrencilerine 
uluslararası geçerliliği bulunan 
Pearson Assured sertifikalarını 
elde etme fırsatı sunuyor. Gü-
nümüzde İngiltere, Amerika Bir-

leşik Devletleri, Avrupa ve Orta 
Doğu’daki pek çok kurum ve ku-
ruluşla çalışarak bu alanda dünya 
liderliğini elinde bulunduran Pe-
arson Assured, verdiği sertifikalar 
sayesinde hem öğrencilerin elde 
ettiği yeterliliklerin akademik 
olarak daha büyük bir geçerliliğe 
sahip olmasına yardımcı olacak 
hem de dünyanın her yerinde ka-
riyerlerine devam etmelerine des-
tek sağlayacak. 

Anadolu Üniversitesi Yabancı 
Diller Yüksekokulunun uluslara-
rası alanda elde ettiği başarının 
kendileri açısından önemli oldu-
ğuna değinen Rektör Prof. Dr. 

Naci Gündoğan, bu çalışmaların 
diğer fakülte ve programlarda da 
gerçekleştirileceğine dikkat çeke-
rek konuyla ilgili sözlerini şu şe-
kilde sürdürdü: “Yükseköğretim 
Kurulu (YÖK) bu süreçlerle ilgili 
olarak bir kalite yönetimi çalış-
ması yaptı. YÖK Başkanımız da 
akreditasyona çok önem veriyor. 
Bizler de, Anadolu Üniversitesi 
olarak gerekli çalışmaları yürü-
tüyoruz. Hazırlık okulları aslında 
üniversitenin bütün yükünü taşı-
yor. Hazırlık eğitimi olan fakülte-
lerin öğrencileri ilk olarak buraya 
geliyor. Üniversiteyle ilk olarak 
burada tanışıyorlar. Üniversi-

teye yerleşmek amacıyla yoğun 
bir çalışma yürüten öğrencilerin 
sınavdan sonra boşluğa düştüğü 
görülüyor. Bu durum hazırlık eği-
timinin yanında pedagojik eğitim 
konularını da gündeme getiriyor. 
En önemli sorun aslında üniver-
siteye gelen öğrencinin yabancı 
dil düzeyinin düşük olması. Dü-
şük seviyede gelen bir öğrenci ya-
bancı dil eğitiminin zorluklarıyla 
tanıştığında pedagojik eğitim sı-
kıntıları da ortaya çıkıyor.”

Yabancı dil eğitiminin zor-
luklarına da değinen Rektör 
Prof. Dr. Gündoğan, “Zor bir 
süreç olan dil eğitiminde başarı-

lı olunabilmesi için çok başarılı 
dil öğretmenlerinin yetişmesi ve 
hazırlık okullarının çok iyi kur-
gulanması gerekiyor.” dedi. Dil 
eğitimi konusunda Türkiye’de 
yanlış bir bilincin h   akim ol-
duğunu belirten Prof. Dr. Naci 
Gündoğan, bu konunun aslında 
eğitim hayatının ilk yıllardan iti-
baren önemsenmesi gerektiğini 
ifade etti. Türkiye’de dil eğitimi-
nin üniversite hayatının ardından 
kurslarla edinilmeye çalıştığını 
söyleyen Prof. Dr. Gündoğan, bu 
uygulama ve bilincin ise yanlış 
olduğunu dile getirdi.

Haber:  Gökhan AKKURT

Anadolu Üniversi-
tesi Rektörü Prof. 

Dr. Naci Gündoğan ve 
Açıköğretim Fakültesi 
Dekan Yardımcıların-
dan  Yrd. Doç. Dr. Si-
nan Aydın, Çalışma ve 
Sosyal Güvenlik Bakanı 
Ahmet Erdem’i ziyaret 
etti. Ziyarette, Anadolu Üniversi-
tesi ile Çalışma ve Sosyal Güven-
lik Bakanlığı arasında yapılması 

Anadolu Üniversitesi uluslararası başarılarına yenisini ekledi
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YUTAM nedir?
Anadolu Üniversitesi Yurt Dışı 

Türkler Uygulama ve Araştırma 
Merkezi (YUTAM), yurt dışında 
yaşayan Türkiye Cumhuriyeti va-
tandaşları ile Türkiye kökenliler 
ve akraba topluluklar hakkında 
bilimsel araştırmalar yapmak, araş-
tırma sonuçlarını ilgililere iletmek 
ve gerektiği hâllerde eğitim vermek 
amacıyla 2002 yılında kuruldu.

Anadolu Üniversitesi Edebiyat 
Fakültesi Mütercim Tercümanlık 
Bölümü Öğretim Üyesi ve Bölüm 
Başkanı Doç. Dr. Zehra Gülmüş 
yönetiminde 2014 yılına kadar fa-
aliyetlerini sürdüren merkezin yö-
netimini Eğitim Fakültesi Almanca 
Bölümü Öğretim Üyesi Prof. Dr. 
Mustafa Çakır devraldı. 

2014 yılından bu yana Prof. Dr. 
Çakır’ın başkanlık görevini yürüt-
tüğü yeni YUTAM yönetimi işe, 
mevcut yönetmeliği güncellemekle 
başladı. Hedef kitleyi yurt dışın-
daki öğrencilerle sınırlı tutmamak 
gerektiğine dikkat çeken Prof. Dr. 
Çakır, “Yurt dışında yaşayan Türk 
vatandaşlarının yaşadığı sorun-
lara çözüm bulmak, eğitimlerine 
katkı sağlamak adına çalışmalara 
başladıklarını dile getiriyor. Prof. 
Dr. Çakır, YUTAM’ın şimdiki he-
definin ise Almanya, Avusturya, 
İsviçre, Fransa ya da herhangi bir 

Esen ÖZAY
ülkede Türkiye kökenli olup bu-
lunduğu ülkenin vatandaşı olan ve 
bulunduğu ülkede yükseköğrenim 
gören gençlere de yaz okulları dü-
zenlemek olduğunu belirtiyor.

Yurt dışındaki gençlerle Türkiye 
arasında bir köprü

Türkçe kursları vererek kendile-
rini yazılı, sözlü olarak ifade edebil-
meleri ve sözsüz iletişim becerileri 
geliştirebilmeleri konusunda genç-
lere eğitim vermeyi planladıklarını 
söyleyen Prof. Dr. Çakır, Yaz Oku-
lu Projesi ile ilgili olarak ise şunları 
söylüyor: 

“Türkiye Cumhuriyeti kökenli 
öğrenci, söz gelimi, bulunduğu ül-
kede hukuk okuyor. Bu öğrencinin 
yaz okuluna katılmasıyla ona Türk 
Hukuk Sistemi’ni ve mevzuatı öğ-
retmeyi amaçlıyoruz. Veya öğrenci 
İşletme eğitimi alıyorsa hedefimiz, 
yaz okulunda öğrenciyi Türkiye’ye 
getirmek ve Türkiye’deki İşletme-
cilik uygulamalarını ona öğretmek 
oluyor. Bu kişilerin yaz okulu bo-
yunca kendi okudukları dersleri al-
maları, Avrupa Kredi Transfer Sis-
temi (ECTS) Sertifikası’na sahip 
olmalarını sağlıyor. Bu sertifikayı 
kendi üniversitelerinde kredilendi-
rebilmelerini de sağlayarak bir nevi 
Erasmus bağlantıları şeklindeki bu 
imkânı sunmayı hedefliyoruz.”

“Aylık bülten çıkaracağız”
Prof. Dr. Çakır, etkin ola-

rak Almanya, Avusturya, İsviçre, 
Fransa, Belçika ve Hollanda ile 

değişik düzeylerde bağlantılarının 
olduğunu belirtirken “Merkezi-
miz yeni olduğu için şu an biraz 
da kuluçka dönemindeyiz. Dü-
zenli aylık bültenlerimiz olacak. 
Bu aylık bültenlerimizde yurt dı-
şındaki Türklerle ilgili haberlerin 
özetlerine yer vereceğiz.” diyor.

2011 yılında, Almanya’ya Türk 
İş Gücü Göçü’nün 50. yılı dola-
yısıyla Köln’de bir toplantı düzen-
lendiğini ve YUTAM tarafından 
Göç’ün 50. yılı dolayısıyla Doç. 
Dr. Gülmüş’ün editörlüğünde 
“Göç” özel sayısının çıkarıldığı-
nı belirten Prof. Dr. Çakır, YU-
TAM’ın yurt dışında yaşayan 
Türklerin yaşadığı sorunlara da 
eğildiğinin altını çiziyor. 

Tüm birimlere iş birliği çağrısı
Anadolu Üniversitesi’nin bü-

tün birimlerini, iş birliği içinde 
düşündüğünü söyleyen Başkan 
Prof. Dr. Çakır, “ Tek başımıza 
da başarılı işlere imza atabileceği-
mize YUTAM olarak inanıyoruz 
ancak Anadolu Üniversitesinin 
tüm birimlerinin bizimle iş birliği 
yapmasını istiyoruz.  Bu iş birli-
ğinin burada bir sinerji yaratıla-
bileceğine, birlikte ortak projeler 
gerçekleştirebileceğimize inanıyo-
rum. Bu, bir projede Açıköğretim 
Fakültesi olabilir, bir başka proje-

de Hukuk Fakültesi olabilir, bir 
başka projede de İktisadi ve İdari 
Bilimler Fakültesi olabilir. Bütün 
birimler buna dahil olabilir ve bu-
radaki öğretim elemanlarının yurt 
dışında gerçekleştirmeyi planladı-
ğı araştırmalarda da biz YUTAM 
olarak kolaylaştırıcı oluruz. Arka-
daşlarımıza yurt dışı projeleriyle 
ilgili olarak, ücretsiz danışmanlık 
görevi yaparız. Bu imkânımız da 
var.” diyor.

Yurt dışında yükseköğrenim 
gören öğrenciler veya ders veren 
Türkiye kökenli öğretim eleman-
ları ve öğrencilerle ortak proje 
çalışmaları, seminerler ve sempoz-
yumlar düzenlemek istediklerini 
aktaran Prof. Dr. Çakır, bu va-
tandaşlar için bir dökümantasyon 
merkezi oluşturmak gerektiğinin 
de altını çiziyor. 

Yurt dışına açılan bir kapı: 
ECo-C Sertifika Programı
Viyana’da başlayan ve pek çok 

Avrupa ülkesinde kabul gören 
ECo-C (European Communicati-
on Certificate) ile ilgili, 

“Yürütmeye çalıştığımız bu 
uluslararası projede, öğrencileri-
mizin uluslararası iletişim yetkin-
liklerini kazanmalarına yönelik bir 
çalışma yapıyoruz.” şeklinde ko-
nuşan Prof. Dr. Çakır, Üniversi-
tenin herhangi bir biriminde ileti-
şim ile ilgili ders alan öğrencilerin, 
bu sertifika sınavına girebileceğini 
de sözlerine ekliyor. Ayrıca Prof. 
Dr. Çakır sertifika programı ile il-
gili olarak şunları söylüyor: 

“Öğrenciler, iletişim alanında-
ki bu yetkinliklerini belgelendir-
mek istiyorlarsa ECo-C Sertifika 
Sınavı’na giriyorlar. Bilgisayar 
Yetkinlik Belgesi ECDL (Euro-
pean Computer Driving Licence 
Foundation) gibi İletişim Yetkin-
lik Belgesi de alabiliyorlar ve port-
folyolarına koyabilecekleri Avrupa 
Birliği’nce tanınan bir belgeye sa-
hip olabiliyorlar. Bizim YUTAM 

olarak devam ettirdiğimiz proje-
lerden biri olan ECo-C Sertifika 
Programı, aynı zamanda öğren-
cilerimizin yurtdışına açılmasını 
sağlayan bir imkân.”

Programın içeriğini oluşturan 
Öğrenim Hedefleri Listesi’nde 
“İletişim temelleri, iletişim türle-
ri, sözsüz iletişim ve beden dili, 
iletişim modelleri, içsel ekip, yan-
lış anlamaları ve anlaşmazlıkları 
önlemek, geri bildirim kuralları, 
soru teknikleri, self-marketing ve 
etkili sunum teknikleri” konuları 
yer alıyor.  

‘Avrupa İletişim Semineri’ dersi 
herkese açık

Sertifika programı dâhilinde, 
dersi yürütme yetkisi olan aka-
demisyenlerden Eğitim Fakültesi 
Öğretim Üyesi Yrd. Doç. Dr. Gö-
nül Karasu ders hakkında şu bilgi-
leri aktarıyor:

“Avrupa İletişim Seminerleri’ 
başlığı altında açtığım bu derste 
Avrupa’daki iletişimle ülkemizdeki 
iletişim arasındaki farkı işliyoruz. 
Öğrencilerimiz ECo-C sayfasına 
girip üye olarak sertifikalandırma 
sürecine dahil oluyorlar. Öğrenci, 
bu sertifikayı alabilmek için ileti-
şim alanında bir ders alıp sonra-
sında sözlü ve yazılı bir sınava gi-
riyor. Bu dersin programa uyumlu 
bir ders olması gerekiyor çünkü 
kitabı ve kaynağı belli, öğrencile-
rimizi onun üzerinden çalıştırıyo-
ruz. Bu kitap Almanca olarak var, 
Türkçeye de çevrildi. Elimizde 
Türkçesi de mevcut. Sınav, artık 
Türkçe de yapılabiliyor, merkezi-
miz adına bu güzel bir gelişme.”

Yrd. Doç. Dr. Karasu, dersi 
almanın önemini, “Artık Avru-
pa sadece diplomaya değil; onun 
yanında aldığınız sertifikalara, 
hangi alanlarda uzmanlaştığınıza 
da bakıyor. Burada, iş hayatında 
iletişim kanallarının açık olması 
gerektiği görüşü çok fazla. İletişim 
dersi almış birisinin iş yerinde so-
run odaklı olmaktan çok, çözüm 
odaklı çalışacağına inanılıyor.” 
diyerek programın önemini vur-
guluyor.

YUTAM, YENİ DÖNEM İÇİN ÇALIŞMALARINI HIZLANDIRDI 

2011 yılında, 
Almanya’ya Türk İş 

Gücü Göçü’nün 50. yılı 
dolayısıyla Köln’de bir 

toplantı düzenlendiğini 
ve YUTAM tarafından 

Göç’ün 50. yılı 
dolayısıyla Doç. 
Dr. Gülmüş’ün 
editörlüğünde 

“Göç” özel sayısının 
çıkarıldığını belirten 

Prof. Dr. Çakır, 
YUTAM’ın yurt dışında 

yaşayan Türklerin 
yaşadığı sorunlara 

da eğildiğinin altını 
çiziyor. 



“Bu yarışmalar öğrencilerimizin 
ileride girecekleri profesyonel ya-
rışmalar ve sınavlar için deneyim 
ve özgüven kazanmaları, orta-
mı tanımaları açısından oldukça 
önemlidir. Öğrencilerimizi başarı-
larından dolayı kutluyorum. Üni-
versitemizi ve konservatuvarımızı 
yurt dışında da başarılı bir şekilde 
temsil ettikleri için teşekkür edi-
yorum, başarılarının devamını di-
liyorum.” 
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“Amacımız YUTAM’ı dünyaya 
tanıtmak”

Önemli çalışmalardan birinin 
de New York Global Academic 
Institute ve YUTAM iş birliği ile 
Prag’da gerçekleştirilecek konfe-
rans olduğunu söyleyen Yrd. Doç. 
Dr. Karasu, içeriğin Sosyoloji’ den 
dil eğitimine, edebiyattan tarihe 
çok geniş bir yelpazeyi kapsadığını 
belirtiyor. 6-9 Eylül günleri arasın-
da gerçekleştirilecek olan etkinlik-
le ilgili olarak, “Bu, bütün bilim 
adamlarını bir platformda topla-
maya çalıştığımız bir etkinlik.” şek-
linde bilgi veren Prof. Dr. Karasu, 
herkesi bu etkinliğe beklediklerini 
belirtiyor.

YUTAM’ın çalışma alanları: 
- Yurt dışında yaşayan Türkiye 

Cumhuriyeti vatandaşları ile Tür-
kiye kökenliler ve akraba toplu-

luklar üzerine Türkiye’de ve/veya 
yerinde araştırma ve incelemeler 
yapmak 

- Gerekli hâllerde, Merkezin 
faaliyet alanlarıyla ilgili çalışmaları 
bulunan Türkiye ile diğer ülkeler-
deki kurumlar ve araştırma mer-
kezleri ile iş birliği yapmak

- Yurt dışında yaşayan Türk va-
tandaşlarının sorunlarını ele alan 
projeler hazırlayarak uygulamaya 
koymak ve gerekli hâllerde eğitim 
ve öğretim programları düzenleye-
rek sertifika vermek

- İlgili alanda çalışmalar yürü-
ten araştırmacılara ve ilgili anabi-
lim dallarında eğitim gören lisans 
ve lisansüstü düzeyindeki öğren-
cilere araştırma, ortak çalışma ve 
uygulama alanları yaratmak, söz 
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konusu gruplara danışmanlık yap-
mak

- Türk vatandaşlarının yoğun 
olarak bulunduğu ülkelerdeki üni-
versiteler ve diğer ilgili kurumlar 
ile Anadolu Üniversitesi arasın-
da öğretim üyesi, yüksek lisans ve 
doktora öğrencisi değişimi ve bilgi 
alışverişini sağlamak 

- Çalışma alanlarına ilişkin ulu-
sal ve uluslararası seminer, sempoz-
yum, konferans ve benzeri etkin-
likler düzenlemek; rapor, bülten ve 
dergi yayımlamak 

- Çalışma alanlarına ilişkin her 
türlü dokümanı bünyesinde top-
lamak ve bunları araştırmacıların 
kullanımına sunmak. 

Çocukları Farkındalık Derneğini 
temsilen, Rektör Prof. Dr. Naci 
Gündoğan’a teşekkür plaketi ver-
mesinin ardından OSB’li çocuk 
ve gençlere sertifika dağıtımı ile 
tamamlandı.

Anadolu Üniversitesi Engel-
liler Araştırma Enstitüsü ve 

Spor Bilimleri Fakültesi iş birliği 
ile, Otizm Spektrum Bozukluğu 
(OSB) olan 5-20 yaş arası çocuk 
ve gençlere yönelik “Fiziksel Ak-
tivite ve Spor Programı”, gerçek-
leştirilen mezuniyet töreni ile ta-
mamlandı. Anadolu Üniversitesi 
Spor Bilimleri Fakültesi’nde ger-
çekleştirilen törene, Anadolu Üni-
versitesi Rektörü Prof. Dr. Naci 
Gündoğan, Rektör Yardımcıları 
Prof. Dr. A. Savaş Koparal ve Prof. 
Dr. Adnan Özcan’ın yanı sıra, 
Spor Bilimleri Fakültesi Dekanı 
Prof. Dr. İlker Yılmaz, Dekan Yar-

dımcısı Yrd. Doç. Dr. Veli Onur 
Çelik, Anadolu Üniversitesi En-
gelliler Araştırma Enstitüsü Mü-
dürü Prof. Dr. İbrahim H. Diken, 
Müdür Yardımcısı Doç. Dr. Meh-
met Yanardağ, Otistik Çocukları 
Farkındalık Derneğini temsilen 
İsmail Ayaz, OSB’li çocuklar ve 
aileleri katıldı.

Eskişehir’de yaşayan OSB olan 
50 çocuk ve gencin yararlandığı 
ve tüm çocuklarda büyük oran-
da gelişimin gözlendiği program, 
çarşamba ve cuma akşamları Spor 
Bilimleri Fakültesinin Spor Salon-
larında gerçekleştirildi. Anadolu 
Üniversitesi Özel Eğitim Bölümü, 

Zihinsel Engelliler Öğretmenliği 
ile Spor Bilimleri Fakültesinden, 
Topluma Hizmet Uygulamaları 
dersi alan toplam 50 üniversite 
öğrencisi, programda uygulamacı 
olarak görev aldı.

Mezuniyet töreninde OSB’li 
çocuk ve gençlerle bir araya gelen 
Rektör Prof. Dr. Naci Gündoğan 
konuşmasında, Anadolu Üni-
versitesinin, otizmden etkilenen 
çocuklara sunduğu özel eğitim 
hizmetlerinin yanında “Fiziksel 
Eğitim ve Spor Programı” ile de 
destek-hizmet çeşitliliğinin arttı-
rıldığını vurguladı. OSB’li çocuk 
ve ailelerin her zaman yanların- Haber:  Onur DEMİR

Haber:  Işık AKDOĞAN 

Rektör Prof. Dr. Naci Gündoğan OSB’li çocuklarla bir araya geldi

da olduklarını ifade eden Rektör 
Prof. Dr. Gündoğan, böyle etkin-
liklerle şehir ile üniversite arasında 
bütünleşmeye katkı sağlandığının 
altının çizdi.

Tören, İsmail Ayaz’ın Otistik 

“EMLT Module Distance Education System as a New Product for Reducing the Education Job 
Mismatch in Europen Area” projesinin ikinci uluslararası toplantısı gerçekleştirildi 

Anadolu Üniversitesi İktisat Fa-
kültesi Öğretim Üyesi Doç. 

Dr. Nilgün Çağlarırmak Uslu’nun, 
“EMLT Module Distance Educa-
tion System as a New Product for 

Reducing the Education Job Mis-
match in Europen Area” adlı projesi, 
Anadolu Üniversitesi koordinatör-
lüğünde, Avrupa Birliği Eğitim ve 
Gençlik Programları Merkezi Baş-

kanlığı Erasmus+ Gençlik 
Programları kapsamında 
yürütülüyor. 

İkinci uluslararası pro-
je toplantısını 29 Hazi-
ran – 01 Temmuz 2015’te 
Çek Cumhuriyeti Bruno 
Masaryk Üniversitesi’nde 
gerçekleştirdiklerini ifade 
eden Doç. Dr. Uslu pro-
jenin amacının, “Gençler 
neden işsiz ve neden ken-
di alanlarında istihdam 
edilmiyor?” sorusuna bir 
öğrenme yönetim sistemi 
üzerinden geliştirilecek 
olan “kariyer gelişim mo-

dülü” ile cevap aramak olduğunu 
söyledi. Doç. Dr. Uslu, bir diğer 
amacın gençlerin mezun olmadan 
önce sahip olduğu beklentiler ve bu 
beklentilere hangi oranda ulaştıkları, 
sanayi-üniversite iş birliğinin temel 
sorunu olan eğitimli işsizliği ya da 
eğitim-sektör boşluğuna nasıl katkı 
yapacağı sorularına yanıt arayacak 
olan kariyer haritasının aşamalarını 
bu sorulara gelen cevapları dikkate 
alarak tasarlamak olduğunu belirtti.

Proje, Türkiye’den Millî Eğitim 
Bakanlığı Hayat Boyu Öğrenme 
Programları Genel Müdürlüğü ve 
Eskişehir Sanayi Odası; Avrupa’da, 
İngiltere’den West Minister Üni-
versitesi, Almanya’dan Friedrich 
Alexander Üniversitesi ve Çek Cum-
huriyeti’nden Masaryk Üniversitesi 
ile ortak yürütülüyor. Ayrıca Eskişe-
hir Büyükşehir Belediyesi, projenin 

-----------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

yaygınlaştırılmasıyla ilgili faaliyetlere 
ve projedeki eğitim öğrenim siste-
minde yer alan içeriklerin yapılan-
dırma sürecine de katkı sağlayacak.

Doç. Dr. Uslu projeyle ilgili, 
“Gençlerin gelecekten beklentileri 
içinde en önemli yerin iyi bir kari-
yer olduğunu biliyoruz. Kariyer ve 
meslek seçimlerinin geçen zaman ile 
birlikte değiştiği göz önüne alınırsa 
kendimizi güncellemeliyiz. Aslında 
projenin ana fikri bu.” diye konuştu.

“Anadolu Üniversitesi, projenin 
ulusal ve uluslararası ortaklarına 
rehberlik ediyor”

Projenin amacının Anadolu Üni-
versitesinin uzaktan eğitim deneyi-
minden yararlanarak kendi ulusal 
ve uluslararası ortaklarına rehberlik 
etmesi ve oluşacak modülün kalite-
sini arttırmak olduğunu dile getiren 
Doç. Dr. Uslu, hedeflerinin mezun 

veya hâlâ üniversitede öğrenci olan 
gençlerin iş dünyasına ilişkin bek-
lentilerini ve gerçek yaşamda karşı-
laştıkları durumları karşılaştırmak 
olduğunu ifade etti.

Üniversiteden mezun olmuş 
ve hâlihazırda öğrenci olan gençle-
rin üniversite sonrası iş dünyasına 
ilişkin hazırlıklarının yok denecek 
kadar az olduğunu ve aldıkları staj 
deneyimlerini iş bulma sürecinde iyi 
bir şekilde kullanamadıklarını ifade 
eden Doç. Dr. Uslu, proje aracılığıy-
la mezun olma sürecinin öncesinde-
ki öğrencilerin kariyer konusunda 
alt yapılarını şekillendirmelerine 
yardımcı olabileceklerini de sözleri-
ne ekledi.

EMLT modülünün detaylarına 
ilişkin daha fazla bilgiyi http://emlt.
eu adresinde bulabilirsiniz.

Haber:  Sedef ORAL

19. Uluslararası Genç Enstrümancılar Yarışması birincileri Anadolu’dan

İtalya’nın Udine kentinde ger-
çekleşen 19. Uluslararası Genç 

Enstrümancılar Yarışması’nda, 
Türkiye’yi temsil eden, devlet so-
listi ve Anadolu Üniversitesi Öğ-
retim Elemanı Erden Bilgin ile 
Arş. Gör. Dr. Zeynep Çilingir’in 
ders verdiği Anadolu Üniversitesi 
Devlet Konservatuvarı Trompet 
Bölümü öğrencileri Arda Birör 
(13), Selin Birankar (15) ve Se-
renat Bayraktar (17) geçtiğimiz 

aylarda kendi yaş kategorilerinde 
birincilik almıştı.

Bu başarının ardından Arş. 
Gör. Dr. Zeynep Çilingir ile ya-
rışmada birinci olan Arda Birör, 
Selin Birankar ve Serenat Bayrak-
tar Anadolu Üniversitesi Rektörü 
Prof. Dr. Naci Gündoğan’ı Rek-
törlük Ofisi’nde ziyaret etti.

Rektör Prof. Dr. Gündoğan, 
öğrencilerin başarısıyla ilgili duy-
gu ve düşüncelerini şöyle belirtti: 



Hedef, kent kimliğini 
büyütmek

Bundan sonraki süreçteki he-
deflerinin bu organizasyonla bir-
likte kent kimliğini büyütmek 
olduğunu belirten Uzuner, “Bunu 
başarabilmemiz için de her yıl bu-
rada bizimle birlikte olan asistan 
öğrencilerimizin geleceklerini de 
konumlandırmalıyız. Eğer onlar 
için kentte yerleşik bir sempoz-
yum alanı oluşturabilirsek bu ar-
kadaşlarımız bütün yıl boyunca 
eserlerini bu mekânda üretebile-
cekler. Kent kimliğinin büyümesi 
ancak bu şekilde mümkün olabilir. 
Bu gelişmelerle birlikte bütün se-
neye yayılmış bir üretim yapılabi-
lir. Üretilen yapıtlar sayesinde kent 
kimliğini de doğru bir şekilde giy-
dirmiş oluruz. Şu anda baktığımız 
zaman dünyada eşi az bulunur bir 
birikim sahibiyiz.” dedi.

“Anadolu Üniversitesi 
bu kentin lokomotifi”

Uluslararası Eskişehir Pişmiş 
Toprak Sempozyumuna şehrin iki 
üniversitesinin de büyük katkıları 
olduğunu söyleyen Prof. Bilgehan 
Uzuner, sözlerine şu şekilde devam 
etti: “Anadolu Üniversitesi 
bu kentin lokomotifi. 
Bakıldığı zaman sınır-
lar içerisinde üretilen 
ve şehre aktarılamayan 
bir bilim-sanat biriki-
mi hiçbir işe yara-
maz. Biz de bu 
bilinçle üni-
versite-şehir 
iş birliği 
i ç e r i s inde 
halkla bir 
araya gel-
meye çalışı-
yoruz. Aslın-
da bu etkinlik 
bütün gençlere 
ilham veriyor. 
Çünkü bu çalış-
ma tipi bü-
t ü n 
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Üniversite-sanayi iş bir-
liğiyle hayata geçirilen 
“Uluslararası Eskişehir 

Pişmiş Toprak Sempozyumu”, 
5-20 Eylül tarihlerinde geniş bir 
katılımla kapılarını Eskişehir hal-
kına açtı. Geleneksel hâle gelen 
ve bu yıl 9’uncusu düzenlenen 
etkinliğe yurt içi ve yurt dışın-
dan pek çok sanatçı da eserleriyle 
katkıda bulundu. Etkinlik, geçti-
ğimiz yıllardan farklı olarak ETİ 
ailesinin de katkılarıyla eski ETİ 
Fabrikasındaki yerinde sanatsever-
le buluştu. Her yıl farklı tema ve 
çalışmalarla sanatseverlerin beğe-
nisine sunulan etkinlik kapsamın-
da bugüne kadar yaklaşık 95 sanat 
eseri şehre kazandırıldı. Bu seneki 
etkinliğe ise 10 sanatçı ve yaklaşık 
60 öğrenci eserleriyle katkıda bu-
lundu. Sempozyum kapsamında 
üretilen yapıtlar, artık şehrin farklı 
noktalarında bulunan yeni yerle-
rinde Eskişehirlilerin beğenisine 
sunulacak. Sempozyumda sanat 
etkinliklerinin yanı sıra halka yö-
nelik düzenlenen bilimsel ve sos-
yal etkinlikler de yer aldı. 

Toprağın sanatla buluştuğu yer: 
“Uluslararası Pişmiş Toprak 

Sempozyumu”
Uluslararası Pişmiş Toprak 

Sempozyumu, Eskişehir’e kazan-
dırdığı kültür-sanat eserlerinin 
yanı sıra kentin geleneksel pişmiş 
toprak üretiminin ve sanayisinin 
gelişimine katkı sağlaması, top-
rağın sanata dönüştürülerek de-
ğerlendirilmesi, kent kimliği ile 
özdeşleştirilmesinin yanı sıra ta-
rihi, coğrafi ve kültürel mirasının 
ortaya çıkarılması bakımından da 
büyük önem taşıyor. Sempozyum 
kapsamında bugüne kadar ulusal 
ve uluslararası anlamda 350’nin 
üzerinde bilimsel bildiri sunumu 
ve 95 civarında heykel yapımı ger-
çekleştirildi. Uluslararası Eskişehir 
Pişmiş Toprak Sempozyumu hem 
şehre hem de “pişmiş toprak” sek-

Gökhan AKKURT

9’UNCU KEZ
ESKİŞEHİRLİLERLE

BULUŞTU

SEMPOZYUMU

Eskişehir halkı, geleneksel hâle gelen ve bu yıl 9’uncusu düzenlenen 
“Uluslararası Eskişehir Pişmiş Toprak Sempozyumu”nda buluştu. 
Üniversite-şehir iş birliğinin önemli örneklerinden olan etkinlik   

5-20 Eylül tarihleri arasında pek çok yerli ve yabancı sanatçıyı ağırladı. Halkın 
yoğun ilgi gösterdiği sempozyuma Anadolu Üniversitesi de her yıl olduğu gibi 
kültür ve sanat alanındaki çalışmalarıyla destek verdi. 

törüne yapmış olduğu katkılardan 
dolayı kentin önemli kültür-sanat 
etkinliklerinin başında geliyor. 
Sempozyum aynı zamanda yerel 
üreticileri de Eskişehir halkı ile 
buluşturması bakımından her yıl 
büyük ilgi görüyor.  

Kentin en büyük kültür-sanat 
organizasyonu

Kentin en büyük kültür-sa-
nat organizasyonu olma özelliği 
taşıyan sempozyumda sanatsal 
etkinliklerin yanı sıra bilimsel ve 
sosyal etkinlikler de yer aldı. Her 
yıl farklı temalarla sanatseverlerle 
buluşan etkinlik bu yıl organizas-
yonun gerçekleştirilmesinde kat-
kıları olan ETİ ailesinden Gülay 
Kanatlı ve daha önceki yıllarda 
sempozyuma eserleriyle katkı sağ-
layan yaşamlarını yitirmiş sanatçı-
ların anısına düzenlendi. Uluslara-
rası Pişmiş Toprak Sempozyumu 
Düzenleme Komitesi adına et-
kinlikle ilgili bilgi veren Anadolu 
Üniversitesi Güzel Sanatlar Fakül-
tesi Öğretim Üyesi Prof. Bilgehan 
Uzuner, konuyla ilgili olarak şun-
ları söyledi: “2000 yılında ‘dep-
rem’ temasıyla düzenlemeye baş-
ladığımız sempozyumun bu yıl ise 
9’uncusunu gerçekleştirdik. Farklı 
nedenlerden dolayı belli bir dö-
nem etkinliğe ara verilse de bu or-
ganizasyonun artık geleneksel bir 
hâle geldiğini söyleyebiliriz. Her 
yıl olduğu gibi bu yıl da yurt içi ve 
yurt dışından olmak üzere pek çok 
sanatçımız etkinliğe çalışmalarıyla 
katkıda bulundular. Bu yıl sanatçı-
ların yanı sıra asistan öğrencilerle 
birlikte yaklaşık 150 kişilik ekiple 
çalıştık. Etkinlik kapsamında elde 
edilen yapıtlar her yıl olduğu gibi 
bu yıl da şehrin farklı noktalarında 
bulunan alanlarda sanatseverlerle 
buluşacak. Bu şekilde şehre bu-
güne kadar yaklaşık 95 civarında 
sanat eseri kavuşturulmuş oldu.”

“Halkla iç içe geçen bir 
sempozyum”

Uluslararası Eskişehir Pişmiş 
Toprak Sempozyumunun açılışını 
bu sene de görkemli bir seyirci kit-

lesiyle gerçekleştirdiklerini dile ge-
tiren Prof. Uzuner, etkinlikle ilgili 
görüşlerini şu şekilde aktardı: “Bu 
büyük ve değerli organizasyona 
Eskişehirliler giderek sahip çıkma-
ya devam ediyor. Bizim buradaki 
temel felsefemiz; sanatın seçkin 
insanlar tarafından halktan uzak 
mekânlarda yapılan bir uğraşı ol-
madığını; tam tersine halkla iç içe 
icra edilmesi gereken bir çalışma 
alanı olduğunu göstermekti. Sem-
pozyuma katılan insanlar burada 
rahatlıkla çalışmalara katılabiliyor 
ve sanatçılarla iletişime girebili-
yorlar. O yüzden de bu etkinliğe 
‘halkın sempozyumu’ diyebiliyo-
ruz. Sempozyum ruhu da bu olsa 
gerek. Sanatçı, atölyesinde zaten 
kendi düşüncesini ve fikrini ha-
yata geçiriyor. Ancak ben burada 
insanlarla iletişim sonucu, sen-
tezle üreten sanatçıyı doğru bu-
luyorum. Sempozyum da zaten 
bu ruhu oluşturuyor. İnsanlar da 
artık bu durumun bilincindeler. 
Umarım bundan sonraki sempoz-
yumları kendisine ait olan sabit 
bir yerde yapabiliriz. Böyle olduğu 
takdirde 10’uncusunun daha ve-
rimli olacağını düşünüyorum.”

dünyaya ve kente örnek olabilecek 
bir model. Kent, bence mezun 
edip bünyesinde bulundurmaya 
devam ettiği öğrencileriyle, üreten 
sanatçısıyla, tasarımcısıyla, bütün 
alanlarda üreten gençlerin burada 
konumlanmasıyla daha doğru bir 
yere oturacak gibi görünüyor. O 
yüzden yapmamız gereken daha 
çok şey var. Diğer aşamalara geçe-
bilmek için de bu etkinlikten mo-
ral ve heyecan çıkarıyoruz.”

“Burada olmaktan dolayı 
çok mutluyum”

Sempozyuma yurt dışından 
katılan ve güzel sanatlar alanında 
çalışan Alman sanatçı Heika Ha-
man, etkinlik hakkındaki görüş-
lerini şu şekilde aktardı: “Buraya 
seramik eserler oluşturmak üzere 
davet edildim. İlk davet edildi-
ğimde ne tür bir yere ge-
leceğimi ve ne tür 
eserler ortaya 
koyacağımı 
bilmiyor-
dum. Bu 
y ü z d e n 
o l a b i l -
diğince 

Uluslararası Pişmiş 
Toprak Sempozyumu, 

Eskişehir’e kazandırdığı 
kültür-sanat eserlerinin 

yanı sıra kentin geleneksel 
pişmiş toprak üretiminin 
ve sanayisinin gelişimine 
katkı sağlaması, toprağın 

sanata dönüştürülerek 
değerlendirilmesi, 

kent kimliği ile 
özdeşleştirilmesinin yanı 

sıra tarihî, coğrafi ve 
kültürel mirasının ortaya 
çıkarılması bakımından 
da büyük önem taşıyor. 
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esnek düşünmeye çalıştım. Ayrıca 
ne kadar süre çalışacağımı da bil-
miyordum. Bu etkinlikte insanoğ-
lunun özünden koparak teknolo-
jiye yönelmesini konu alan eserler 
ortaya çıkardım. Çünkü hepimiz 
teknolojiye bağımlı bir şekilde ya-
şıyoruz ve neredeyse hayatımızın 
her alanında elektronik ürünler 
yer alıyor. Bir bakıma doğadan, 
topraktan uzaklaşıyoruz, kaçıyo-
ruz. Burada da buna dikkat çek-
meye çalıştım.”

9’uncusu gerçekleştirilen bu 
büyük organizasyonu çok beğen-
diğini dile getiren Haman, ayrıca 
bu etkinlik sayesinde pek çok sa-
natçının da bir araya gelme fırsatı 
bulduğunu ifade etti. Bu etkinlik-
te insanlararası değişimin de söz 
konusu olduğuna değinen Heika 
Haman, “Asıl hedefimiz çalışmak 
olmakla beraber hepimiz burada 
sevdiğimiz işleri yaptık ve yaratıcı-
lığımızı ön plana çıkardık. Burada 
olmaktan dolayı çok mutluyum. 
Sanat benim hayatımın büyük bir 
bölümünü oluşturduğu için işimi 
geliştirmek ve daha iyiye ulaşmak 
için bu tür organizasyonlarda yer 
almaya özen gösteriyorum. Her 
şeyin detaylı bir şekilde düşünül-
düğü, iyi bir organizasyonda yer 
aldığımıza inanıyorum. Eskişehir 
ve bu organizasyon arasında da 
sıkı bir bağ olduğunu düşünü-
yorum. Burada çok iyi karşılan-
dık ve her şeye kolay ulaşabilme 
olanağı yakaladık.  Herkesin bir 
arada olduğu ve birbirinden ya-
rarlanabildiği bir etkin-
lik oldu. Sanatçı 
arkadaşlarla 
etkileşim 
ve yar-

dımlaşma olanağı bulduk. O ne-
denle inanıyorum ki biz sanatçılar 
olarak bu tür organizasyonlarda 
yer aldıkça sanata ve mesleğimize 
bakışımız da o kadar geniş ve çe-
şitli olacaktır.” diye konuştu.   

“Eskişehir için oldukça büyük 
ve önemli bir organizasyon”
Etkinliğe yurt dışından katılan 

bir diğer sanatçı ise Arjantinli sa-
natçı Vilma Villaverde oldu. Böyle 
bir organizasyon içerisinde bulun-
maktan dolayı kendisini çok şanslı 
bulduğunu ifade eden Villaverde, 
‘‘Genellikle banyo aksesuarları 
üzerine çalışmalar gerçekleştiriyo-
rum. 1950’li yıllarda yaşamış olan 
“country women (kent kadınları)” 
temalı lavabo, küvet gibi ban-
yo aksesuarları üretiyorum. Yani 
soyut ve mecazi eserler üzerinde 
çalışıyorum. Bu organizasyonun 
harika olduğunu düşünüyorum 
çünkü burada umduğumuzdan 
daha fazlasıyla karşılaştık.  Bu et-
kinlik Eskişehir için oldukça bü-
yük ve önemli bir organizasyon. 
Çünkü şehrin ve şehrin sanatçıla-
rının adının duyulması açısından 
çok önemli bir tanıtım aracı oldu-
ğuna inanıyorum.  Atölyeler, ders-
ler, etkileşimli tartışmalar, sokağa 
kadar taşan aktivitelerin olduğu 
bu organizasyon Eskişehir’in ta-
nınması açısından büyük önem 
arz ediyor.’’ dedi.

“Türk sanatının ustaları sera-
mik alanında çok güzel bir karışım 
ortaya çıkardı.” diyen Villaverde 
sözlerini şu şekilde sürdürdü: “Sa-

nat için bu tür etkileşimlerin 
çok önemli olduğuna ina-

nıyorum. Eskişehir için 
buradaki eserlerin ve 
organizasyonun öne-
mi büyük. Etkinlikle 
ilgili bir diğer güzel-
lik ise sempozyum-
da üretilen eserlerin 
halk tarafından so-
kaklarda görülebile-
cek olmasıdır.” 

“Asıl amacımız 
halkla bütünleşmek”

Hızlı ve yoğun 
bir etkinlik döne-
mi geçirdiklerini 

dile getiren Anadolu Üniversitesi 
Engelliler Entegre Yüksekokulu 
Seramik Sanatları Anasanat Dalı 
Öğretim Üyesi Prof. Dr. Pınar 
Genç, bu sene 9’uncusu düzenle-
nen Uluslararası Eskişehir Pişmiş 
Toprak Sempozyumuna halkın 
yoğun ilgisinin olduğunu söyledi. 
Yurt içi ve yurt dışından 10 sanat-
çının etkinliğe katıldığını belirten 
Prof. Dr. Genç, etkinlik hakkın-
daki görüşlerini şu şekilde aktar-
dı: “Bu seneki etkinlik sayesinde 
şehre yeni 10 eser kazandırmış ol-
duk. Sanatseverler de gelip burada 
sanatçıları izleme ve gözlemleme 
olanağı buldular. Bu sayede yapı-
lan işin ne kadar zor olduğunun 
farkına varmış oldular. Ayrıca hal-
kın, üretilen sanat eserlerine sahip 
çıkması da çok güzel. Bu çalışma-
lar halkın bilinçlendirilmesi anla-
mında önemli rol oynadı. Eserler, 
şehrin güzelleşmesi bakımında da 
önemli katkılar sağlıyor. Şehirde 
yer alan bu heykeller sadece Eski-
şehir halkının değil buraya kültür 
turları aracılığıyla gelen turistlerin 
de ilgisini çekiyor. Böyle olunca 
da bu durum bizi çok mutlu edi-
yor. Asıl amacımız da halkla bü-
tünleşmek zaten. Bu sempozyum 
bu konuda çok etkili oluyor.”

“Seramiği tanımış oluyoruz”
Marmara Üniversitesi Gü-

zel Sanatlar Fakültesi Seramik ve 
Cam Bölümü öğrencilerden Me-
ral Fındıkçı, halkın yoğun ilgi ve 
merak duyduğu bir etkinlik ge-
çirdiklerini söyledi. Bu durumun 
kendileri için sevindirici olduğu-
nu belirten Fındıkçı, etkinlik sa-
yesinde aynı zamanda seramiği de 
tanımış olduklarını ifade etti. 

“Seneye de burada olmak 
istiyorum”

Marmara Üniversitesinden 
asistan öğrenci olarak etkinliğe 
katılan Esra Gezer ise ilk kez bu 
sempozyumda bulunduğunu ve 
burada olmaktan dolayı mutlu 
olduğunu dile getirdi. Bir sonraki 
etkinlikte de yer almak istediğini 
belirten Gezer, bu seneki etkinlik-
le ilgili olarak, “Eskişehir halkının 
katılımlarından artık bu etkinliğe 
ne kadar alışkın oldukları anlaşı-
lıyor. Sempozyumda yetişkinlerin 
yanı sıra çocuklara yönelik etkin-

likler de yer aldı. Burada 
olmaktan dolayı çok 

mutluyum.” dedi. 
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Birçoğumuz “kukla” denin-
ce çocukluğuna gider. Elle 
veya iplerle hareket ettirile-

rek belirli bir sahnede ya da bulu-
nan ortamda oynatılan küçük 
bebekler olarak canlanır hafıza-
larda kuklalar. Çocukluğunda 
mutlaka bir kere izlemiştir ya da 
kukla bir bebeğe sahip olmuş-
tur, bundan 20 ya da 30 yıl 
önce çocuk olanlar. Bununla bir-
likte bu çocukların hayatların-
da gülümseten bir anı olarak 

kalmıştır kuklalar. Özellikle 
Ramazan eğlenceleri, çocuklar 

için kuklanın hayat buldu-
ğu yerlerdir. Her ne kadar 
herkesin çocukluk yıllarında 
gülümseten bir anı olarak var 

olsa da sadece çocuklar için 
değil, büyükler için de çok şey 
anlatır kuklalar. 

Bilge SÖNMEZ

Tarihi çok eskilere 
dayanıyor

Kukla oyunu Türk 
geleneklerinin de 

vazgeçilmezleri arasında 

Geçmişten 
günümüze pek çok kukla 

türü bulunuyor…

Eski zamanların belki de tek eğlencesi olan 
kukla oyunları hakkında merak edilen her şey 

haberimizde.

Teknolojinin oyun konsolla-
rını önümüze serdiği şu günler-
de, eski insanların belki de tek 
eğlencesiydi kuklalar. Kesin tarihi 
bilinmese de kuklalar milattan 
3 ya da 4 bin yıl önce Mısır’da 
doğayla iç içe olan çocukların, 
eline geçen ağaç parçalarını insa-
na benzeterek konuşturup oynat-
masıyla ortaya çıktı. Eski Mısır’da 
fildişi ve ağaçtan yapılan kuklalar, 
Eski Yunanistan’da pişmiş toprak 
hâlini alıyor. Kaynaklarda, tiyat-
ronun köklerini tarihine salan 
bu medeniyetin, özel küçük sah-
neler kurarak halkın görebilmesi 
için insan büyüklüğünde kukla-
lar oynatıyor olduğu ve sahnenin 
önünde duran bir adamın da, 
elindeki boruyu kullanarak yük-
sek sesle kuklaları seslendirdiği 
belirtiliyor. 

Orta Çağ’da Eski Romalılar 
da kuklaya meraklı medeniyet-

lerden biri olmalı ki bulunan 
yazılı belgelerde buna dair 
kanıtlara rastlanıyor. Burada 
kuklaların, özellikle panayır-

larda şehirleri dolaşarak halkı 
ve çocukları eğlendiren sanatçı-

larla yayıldığı belirtiliyor. Bunun 

Türk gölge oyunu içerisin-
de de çok eski bir tarihe sahip 
olan kukla sanatının geçmişi, 
Orta Asya’dan Mezapotamya’ya 
ve Osmanlı Dönemi’ne kadar 
uzanıyor. Gerçek anlamda kukla 
oyunlarının gelişmesi de Osmanlı 
Dönemi’nde yaşanıyor. Kukla 
oyunları eski dönemlerdeki kadar 
yoğun olarak yapılmasa da halen 
devam ediyor. 17. yy’dan beri 
Türkiye’de şehirlerde kukla adı 
ile bilinen oyun, Anadolu’daki 
köylüler arasında “bebek, çömce 
gelin, karaçör” gibi isimlerle 
anılıyor. Oynatılan zamanlar-
dan günümüze kadar Türk kuk-
lasında karakterlerin özellikleri, 
Karagöz ve orta oyunundaki gibi 
kesin çizgilerle belirtilmiyor. 
Genellikle doğaçlama oynanan 
oyunlarda iki baş karakter bulu-
nuyor. Bunların isimleri “İbiş ve 
İhtiyar” oluyor. İbiş, kurnaz ve 
hazır cevap bir kişiliğe sahip ve 
kaba bir dil kullanıyor, biçimsiz 
şapkası püskülü ile sağa sola sal-
lanıyor. İbiş, düzenlenen oyunda 
İhtiyarın uşağı oluyor. İhtiyar 
ise varlıklı bir kişi olarak can-
landırılıyor. Diğer karakterler-
de de “Genç Aşık, Sevgili Kız 
ile Kahya” yer alıyor ve olaylar 
baş karakterler ile bu karakterler 
arasında geçiyor. Kukla oyun-
ları konularını, Karagöz ve orta 
oyunu oyunlarından ya da halk 
hikâyeleri ve efsanelerden alıyor.

Birçok çeşidi de böylelikle yay-
gınlaşmış kuklaların… Çubuklu 
kukla, el kuklası, kol kuklası, 
parmak kuklası, ipli kukla, gölge 
oyunu kuklaları derken, ülkemiz-
de de kukla gösterileri eski Türk 
geleneklerinden bugüne yerini 
almış.

El kuklası: Değişik malzeme-
lerle yapılan pek çok çeşidi var. 
El parmaklarının yardımıyla bu 
kuklaların başı ve kolları hareket 
ettirilebiliyor. 

Kol kuklası: El kuklasına 
göre oynatma işlemi daha zah-
metli olan kol kuklalarında, hare-
ket daha çok olduğu için birden 
fazla kişi tarafından oynatılıyor.

Parmak kuklası: Parmağa 
takılan minik kuklalardır. 

Çubuklu kukla: Yine aşağı-
dan idare edilen ama ayakları da 
olan kuklalardır. Arka taraf-
tan vücudun çeşitli kısım-
larına bağlı olan bir değnek 
mekanizmasıyla idare edilir. 
Endonezya adalarında yay-
gın olarak oynatılan gelenek-
sel “wayang golek” kuklaları 
bunlara örnektir.

İpli kukla: Tamamen iple 
kontrol edilen kuklalara aynı 
zamanda Fransızca bir kelime 
olan ‘Marionette’ de deniyor. 
İpli kuklalar diğerleri gibi yarım 
değildir, vücutları tamdır. Bu 
kuklalar “+” ya da “H” şeklinde-
ki çıtaların uçlarına ve ortalarına 
bağlıdır. 

Düz kukla-
lar: Genellikle 
üç boyutludur 
fakat birbiri-
ne bağlı vücut 
parçalarından oluşur ve aradaki 
eklem kısımlarından hareket etti-
rilir. 

Gölge oyunu kuklaları: 
Karagöz ve Hacivat oyunu bu 
teknikle yapılır. İki boyutlu olur-
lar. Arkalarındaki çubukla hare-
ket ettirilirler. 

Siyah ışık kuklası: Bu kukla 
oyununda, yalnızca asıl oynatıcı 
görünür. Diğer karakterler siyah 
tarafta kalır. En ünlüsü, Japon 
“bunraku” kuklalarıdır.

Kaynaklar;
http://www.onceokuloncesi.com/kuklalar-dolgu-oyuncaklar/
kukla-nedir-cesitleri-tarihi-58210.html 
http://www.diledebiyat.net/turk-edebiyati-tarihi/islamiyetin-et-
kisindeki-turk-edebiyati/halk-edebiyati/halk-tiyatrosunun-ge-
nel-ozellikleri/kukla
http://aregem.kulturturizm.gov.tr/TR,12746/kukla.html
http://www.onceokuloncesi.com/kuklalar-dolgu-oyuncaklar/
kukla-nedir-cesitleri-tarihi-58210.html 
http://www.diledebiyat.net/turk-edebiyati-tarihi/islamiyetin-et-
kisindeki-turk-edebiyati/halk-edebiyati/halk-tiyatrosunun-ge-
nel-ozellikleri/kukla
http://aregem.kulturturizm.gov.tr/TR,12746/kukla.html
https://www.pinterest.com/
https://pmcvariety.files.wordpress.com/2013/10/pinocchio_
global-screen.jpg?w=1000&h=750&crop=1

yanında İtalya’da ufak bir sahne 
düzeninde gerçekleştirilen kukla 
piyeslerinde başrolü oynayan 
kuklanın ismi ise “Polliçinello” 
olarak veriliyor. Belden aşağısı 
görülmeyen bu el kuklalarına “Fr. 
Marionette” denildiği belirtiliyor. 
İtalyanlar bu kuklaların ardından 
17. yüzyılda yukarıdan iplerle 
hareket ettirilen, tüm gövdeye 
sahip kuklalar yapmaya başla-
dı. Bizdeki adı ipli kukla olarak 
bilinen bu kuklalara “Fattoccini” 
ismi verildi. Dönemin düşünür-
lerini, siyasilerini ve gülünç olay-
larını anlatan bu kuklalar, halk 
tarafından mizahi bir eğlence ola-
rak çok sevildi. 

Su kuklası: Sahne olarak 
havuzlarda yapılan su kuklası 
oyunlarında kuklalar, su altından 
tahta çubuklarla hareket ettirilir. 
Su kuklası Vietnam’da ortaya çık-
mıştır.

Çoraptan tahtaya, deriden 
aklınıza gelebilecek sayısız malze-
meye kadar farklı şekillerde üreti-
liyor kuklalar. Günümüzde birkaç 
sanatçıyla yaşatılıyor gibi gözüken 
kukla oyunu üzerine yurt içinde ve 
yurt dışında da pek çok festival ve 
karnavallar düzenleniyor. Kısacası 
insanlık tarihiyle yaşıt olan bu 
sanat, her ne kadar unutuldu gibi 
gözükse de geçmişten günümüze 
korunarak devam ediyor.

NESNELER 

OLARAK 
HAYAT BULUYOR

“KUKLA”
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Göze ÇİÇEK

Kaynaklar;
http://voguekimkimdir.com/wp-content/uploa-
ds/2015/02/Nihat-Odaba%C5%9F%C4%B1-.jpeg

http://www.nihatodabasi.com/

İYİ FOTOĞRAFI 
NE YAPTIĞINI 
BİLİYORSAN ÇEKERSİN

  “Hayata bakışının bir 
sebebi olmalı ki fotoğraf 

çekmenin de
 bir sebebi olsun”

İngilizce işletme mezunu alaylı bir 
fotoğrafçı ve klip yönetmeni olan 
Nihat Odabaşı ünlü sanatçıların 
başarılarına başarı katan görün-
mez kahramanlardan biri. Sevilen 
sanatçıları insanlarla buluşturan 
ve fotoğraf çekimlerinin aranılan 
isimlerinden olan Nihat Odabaşı, 
fotoğraf çekiminin inceliklerini ve 
mesleği ile arasındaki güçlü bağı 
anlatıyor bizlere. 

Fotoğraf çekmek Nihat 
Odabaşı için ne ifade ediyor?

Fotoğraf benim işim, mesle-
ğim. Tıpkı bir taksi şoförü, inşa-
at ustası ve bir simitçi gibi… 
Fotoğrafçılık benim profesyonel 
alanım, hayatımı oradan kaza-
nıyorum. İnsanların hobi olarak 
yaptığı bir şey olan fotoğrafçılık, 
benim gerçek mesleğim. Severek 
yaptığım ve kendimi ifade edebil-
diğim işim de diyebilirim aslında 
fotoğrafçılık için. Yoruluyorum, 
hırpalanıyorum ama mesleğimi 
çok seviyorum. Her gün yeni bir 
kare çıkarmaktan, yeni bir kadın 
veya yeni bir adam yaratmaktan 
gurur duyuyorum.

“Kişi hiçbir istediğim 
olmayacak diye düşünürse 

yapamaz”
Bu mesleği yapmak isteyen 

kişilere neler tavsiye edersiniz?
Çok çalışmaları, dayanmala-

rı, sabretmeleri, sevmeleri ve bu 
işi gerçekten bilmeleri lazım. 
Hep söylediğim bir alıntı vardır 
Simyacı kitabından: “Kişisel men-
kıbeni bilirsen yani hayatının asıl 
amacını bilirsen ve eğer çalışır-
san, sabredersen, tüm zorluklara 
baş gösterirsen evren seninle aynı 
dili konuşur. Bir şekilde şans seni 
yanına alır ve de toprak, gök, 
deniz yolunu aydınlatır. Böylece 

“Sevdiğim insanlarla çalışı-
rım, sevmediğim insanlarla 
prensip gereği çalışmam”

Çalışmaktan çok keyif aldı-
ğınız ünlüler, sanatçılar ya da 
modeller var mı?

Her an her şey değişebiliyor. 
Bir gün hepsiyle çok keyif alabili-
yorsun. Yani kişilerden ve projeler-
den mutlaka hoşnut kalabiliyorsun. 
Bu yüzden bu çalıştığın projeyle 
de çekim yaptığın günle de ilgili 
olabiliyor. Ama genelde sevdiğim 
insanlarla çalışırım, sevmediğim 
insanlarla prensip gereği çalışmam. 

Son dönemlerde gelişim 
kaydeden ve sürekli gelişmekte 
olan bazı telefon modellerinin 
fotoğraf çekme özelliği insanla-
rı fotoğrafçılığa yönlendiriyor. 
Sizce fotoğrafçılık nereye gidi-
yor? Bir gün herkes fotoğrafçılığı 
kocaman dijital makineleri terk 
edip de telefonlarla mı yapacak 
acaba?

Makineler bir gün gidebilir, 
yerine başka makineler ya da tele-
fon modelleri, farklı çiplerle çalı-
şabilen cihazlar gelebilir. Yani bu 
mümkün olabilir çünkü eskiden 

fotoğraf filmlerle çekiliyordu 
ama şimdi bir veriye yani diji-
tal kartlara çekiliyor. Bence 
yeniliklere adapte olmak lazım. 
Senin gözün gördükçe, gönlün 
oldukça fotoğraf yok olmaya-
caktır. Fotoğrafın, ister tele-
fon çerçevesinde ister fotoğraf 
makinesi çerçevesinde olsun 
esas olan bence yeni platform-
lara alışıyor olmak. Eskiler biti-
yor, yok oluyor diye hayıflan-
manın anlamı yok. 

Photoshop bir fotoğrafçı için 
ne ifade ediyor? 

Fotoğraf çekerken elbet-
te ki ortamı sen yaratıyorsun. 
Photoshop gibi programlar fotoğraf 
ortamı yaratmana yardımcı olmu-
yor. Bir fotoğrafı hayal ediyorsun, 
Photoshop ile de onu tıpkı karan-
lık oda gibi biraz daha kontrast 
yapıp, biraz daha tıpkı lenslerle 
yaptığın gibi farklı açılardan fark-
lı yerlerden çekip oynadığın gibi 
istediğin hâle getiriyorsun. Yani 
Photoshop senin fotoğraf yaratma-
nı sağlamıyor, senin hayal ettiğin 
fotoğrafı ortaya çıkartmanı sağlı-
yor. Eskiden kara kalemle negatif 
filmlerin üzerine yapılırdı bu işlem. 
Sonra karanlık odada yapılır oldu. 
Şimdi ise Photoshop ile yapılıyor. 
Mesela Alien (yaratık) ya da Star 
Wars (Yıldız Savaşları) yeşil odada 
çekiliyor. Bu filmin başarısından 
ya da klasmanından ve kalitesin-
den bir şey eksiltiyor mu? Hayır. 
Oradaki Photoshop ne için gerek-
li? Senin hayal ettiğin görüntüyü 
ortaya çıkarmak için. Bu yüzden 
bunun bir zararının olduğunu 
düşünmüyorum. Tıpkı yaptığımız 
makyaj gibi. Kirpiklerine, yüzüne, 
gözlerine sürdüğün her renk ve 
ton; elbisene, ayakkabılarına, çan-
tana ve ortama yarattığın farklılık 
ve uyumdur, güzelliktir. Biz bir 
sahne işi yapıyoruz, tıpkı şov ışık-
ları gibi. Ben bir belgesel fotoğraf-
çısı değilim. Ara Güler değilim. 
Amacım güzel bir görsel sunmak. 
Dolayısıyla Photoshop bana gerek-
li, çünkü bunların çoğunu onunla 
yapıyorum.

hedefine ulaşmanı sağlar.” Kişi, 
hiçbir istediğim olmayacak diye 
düşünürse yapamaz. Bu yüzden 
böyle düşünmeye geçit vermeden 
yola çıksın, gönlünce çalışmak 
isteyen.

İyi fotoğraf çekmek için 
bilinmesi gereken en temel 
kurallar nelerdir sizce?

İyi fotoğrafı, ne yaptığını bili-
yorsan çekersin. Yani ne yaptı-
ğını, kime hizmet etiğini, fotoğ-
rafı niçin çektiğini ve çektiğin 
fotoğrafın nerede çıkacağını bili-
yor olman lazım. Tabii ki bunu 
tanıtım fotoğrafçılığı için söylü-
yorum. Eğer sanatsal boyutuyla 
söylemem gerekirse de çektiğin 
fotoğrafta ne söylediğini, insanlar 
için neyi gösterdiğini ve hangi 
ifadeleri barındıracağını bilmen 
lazım. Genel anlamda hayata bakı-
şının bir sebebi olmalı ki fotoğraf 
çekmenin de bir sebebi olsun. 

  NİHAT ODABASI
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nabilecek önlemler arasında yer 
alıyor. Televizyon, çamaşır ve bu-
laşık makinesi çalışırken yakınında 
bulunmamak, elektrikli saat veya 
radyo gibi cihazları yatarken baş 
ucumuza koymamak gibi önlemler 
de insan sağlığı için atılacak olum-
lu atılacak adımlardan. 

Radyasyon ya da ışınım, 
elektromanyetik dalgalar 
veya parçacıklar biçimin-

deki enerji yayılımı ya da aktarı-
mı olarak tanımlanıyor. Bir başka 
deyişle radyoaktif maddelerin alfa, 
beta, gama gibi ışınlar yaymasına 
veya uzaydaki herhangi bir elektro-
nik manyetik ışını meydana getiren 
unsurların tamamına radyasyon 
deniyor. Her varlık, maddi cisim-
lerin yaydığı belirli bir miktardaki 
ışını absorbe edebiliyor. Ancak aşı-
rı yüklü bir ışın; toprağa, toprak-
tan yer altı suyuna, sudan da canlı 
varlıklara geçebiliyor. Bu da doğal 
ekosistem döngülerini olumsuz 
etkiliyor. Radyasyon deyince aklı-
mıza kazalar da geliyor elbette… 
1986 yılında yaşanan Çernobil 
nükleer kazası ve 2011’de Japon-
ya’da meydana gelen Fukuşima 
Nükleer santral felaketi, hafızala-
rımıza kazınmış bulunuyor. Bu 
kazalardan sonra yaşanan genetik, 
fizyolojik ve psikolojik bozukluk-
lar ile kanser vakalarının artışı ise 
bugün hâlâ etkilerini göstermeye 
devam ediyor. 

Radyasyon, doğal ve yapay rad-
yasyon olmak üzere ikiye ayrılıyor. 
Doğal kaynakların radyasyonu, 
çevrede oldukça yaygın olarak bu-
lunuyor. Bunların başında toprak 
ve güneş geliyor. Işık, görünen; ısı 
ise hissedilen bir başka radyasyon 
kaynağı. Bu doğal kaynakların içe-
risinde patates, havuç, kırmızı et 
gibi besinler de yer alıyor. Ancak 
bu, besin maddelerinin sağlıksız 
ya da zararlı olduğu anlamına gel-
miyor. Yüksek radyasyonlu diğer 
maddelerle karşılaştırıldığında, be-
sin maddelerindeki radyasyon ma-
sum kalıyor.

İnsanın en çok maruz kaldığı 
doğal radyasyon olan radon gazı, 
yerkürede bulunan uranyum ve 
toryum gibi radyoaktif maddelerin 
bozulması sonucunda ortaya çıkı-
yor. Topraktan sızan bu gaz, özel-
likle kapalı alanlarda birikiyor. Bi-
nalara yer altından sızan gaz, tesisat 
boşluklarında birikiyor ve 24 saatte 

bir en üst seviyeye ulaşıyor. Radon 
gazından korunabilmek için kapalı 
ortamları her 15 dakikada bir ha-
valandırmak gerekiyor.

Doğal radyasyon, radon gazı ve 
gıdaların dışında, granit ve buna 
benzer yoğunluklara sahip kayaç-
larda da bulunuyor. Ancak bu tür 
radyasyonlu maddeler, doğal yaşam 
döngüsünde hâlihazırda var olduk-
ları için herhangi bir olumsuzluk 
yaratmıyor. Uluslararası Atom 
Enerjisi Ajansı’nın (IAEA) verileri-
ne göre, doğal radyasyon nedeniy-
le tüm canlılar yıllık ortalama 2.8 
milisivert (mSv) radyasyona maruz 
kalıyor. Bu miktarın %85’i doğal 
kaynaklardan; yani topraktan, gü-
neşten ve uzaydan gelen kozmik 
ışınlardan kaynaklanıyor.

İnsanoğlunun enerji elde et-
mek, ulaşım ve haberleşmeyi ge-
liştirmek adına ürettiği pek çok 
teknolojik ürün, yapay radyasyon 
kaynakları olarak tehlikeli boyut-
larda radyoaktif salınıma neden 
oluyor. Radyasyonun tehlikeli 
olması, ışınlama derecesine; yani 
maruz kalınan radyasyon mikta-
rına bağlı olarak değişiyor. Yapay 
radyasyon kaynaklarından korun-
mak için pek çok yöntem bulun-
makla birlikte, doğal radyasyonun 
tümünden korunmak mümkün 
olmuyor. Hepimizin evinde bu-
lunan mikrodalga fırın, cep te-
lefonu, kablosuz modem gibi 
cihazlar, evimizdeki yapay 
radyasyon kaynakları ola-
rak yaşantımızda yer alıyor. 
Bunun yanında, ulaşım için 
kullanılan metro ve bazı 
model tramvaylardan 
dolayı da her gün 
radyoaktif salını-
ma maruz kalı-
yoruz. Bu tür ci-
hazların oldukça 
düşük seviyeler-
de radyasyon 
yaydığı ve 
i n s a n a 
zarar ver-
meyecek 
ş e k i l d e 

salınım yaptıkları varsayılıyor. An-
cak bugün milyarlarca insan cep 
telefonu kullanıyor ve sadece bu 
nedenle bile çevrede radyoaktif 
ışınlar oldukça fazla bulunuyor. 
Radyoaktif salınım, özellikle de 
kentsel dönüşümünü tamamla-
mış, sanayileşen ve nüfusun yo-
ğun olarak görüldüğü bölgelerde 
öngörülemeyecek kadar büyük 
tehlikeler oluşturabiliyor. Özellik-
le cep telefonu baz istasyonlarının 
yerleşim yerine çok yakın bölge-
lerde kurulması, bu konuda ciddi 
tartışmaların yapılmasına neden 
oluyor. Bilgisayarlı tomografi sıra-
sında yayılan radyasyon da sağlığı-
mızı önemli ölçüde tehdit ediyor. 
Tıbbi görüntülemede kullanılan X 
ışınlarının birçok olumsuz etkisi 
ise henüz bilinmiyor. 

Oluşabilecek tehlikelere karşı 
Türkiye Atom Enerjisi Kurumu 
(TAEK), yurt çapında kurduğu is-
tasyonlar ile ölçümler yaparak gün-
cel verileri TAEK’in İnternet site-
sinden halkın bilgisine sunuyor. 
Ayrıca sanayideki üretim alanları-
na, çıkardığı mevzuat ve yönetme-
liklerle sınır değerler belirleyerek 
radyoaktif salınımı minimuma 
indirmeye çalışıyor. Bu konuda ya-
pılan düzenli denetimler, oluşabi-
lecek zararları önlemeyi hedefliyor. 
Bunun dışında, potansiyel nükleer 
tehlikelere karşı önceden 
hazırlıklı olma kapsa-
mında TAEK ta-
rafından 

1986 yılından itibaren Radyasyon 
Erken Uyarı Sistemi (RESA) kul-
lanılıyor. Ülkeyi etkileyebilecek 
düzeyde radyasyon sızıntısı olması 
durumunda uyarı verecek sistem, 
havadaki gama radyasyon düze-
yindeki artışın algılanması esasına 
dayanıyor. Bu kapsamda, ölçüm is-
tasyonlarında gama radyasyon doz 
hızı ölçümleri yapılıyor.

Radyasyondan korunabilmek 
için özellikle elektronik cihazları 
doğru kullanmak önem taşıyor. 
Cihazlar stand-by konumunda 
kaldığı sürece tehlike taşıdığı için 
kapatıp fişten çıkarmak ve “Low 
Radiation” etiketi bulunan ürünle-
ri tercih etmek gerekiyor. Yattığınız 
odada televizyon, bilgisayar gibi 
cihazları bulundurmak da tehlike 
yaratıyor. Radyasyonla ilgili en çok 
tartışılan konulardan biri de tabii 
ki cep telefonları. Cep telefonuyla 
konuşurken kulaklık kullanmak 
ve kalp hizasında taşımamaya özen 
göstermek dikkat edilmesi gereken 
önemli detaylar arasında yer alı-
yor. Mikrodalga fırın, saç kurutma 
makinesi gibi cihazları mümkün 
olduğunca az kullanmak da alı-

Ekrem CEYLAN

Doğal radyasyon 
kaynakları daha zararsız

Yapay radyasyondan 
korunmak mümkün mü?

Radyasyondan korunmak 
için neler yapılabilir?

Kaynaklar;
www.trkd.org.tr
www.taek.gov.tr
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kablosuz modem 
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evimizdeki 

yapay radyasyon 
kaynakları olarak 
yaşantımızda yer 

alıyor. Bunun 
yanında, ulaşım 
için kullanılan 

metro ve bazı model 
tramvaylardan 
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gün radyoaktif 
salınıma maruz 

kalıyoruz. 



“Ekransız bilgisayarlar”
Yine Spielberg’ün “Azınlık Ra-

poru” filminde gördüğümüz Tom 
Cruise’nin hareketleriyle yönet-
tiği bilgisayar sahnesini hepimiz 
hatırlarız. Havaya çizilen komut-
larla bilgisayar yönetme dönemi 
çoktan başlamış bulunuyor. Bu 
teknoloji,  “arttırılmış gerçeklik” 
adını verdikleri sistemle, gerçek 
görüntü üzerine gerçek zamanlı 
olarak 3 boyutlu model, animas-
yon gibi sanal nesnelerin eklen-
mesiyle hayata geçiriliyor.

“Zaman yolculuğu”
“Geleceğe Dönüş” filmiyle 

heyecan yaratmış, “Dr. Who” ile 
herkesin hayatına girmiş zaman 
yolculuğu kavramı, bilim kurgu 
filmlerinde kendini en çok göster-
miş konudur belki de. Zaman yol-
culuğu ihtimalinin ölçülemeyecek 
kadar küçük olduğunu söyleyen 
bilim insanları bunun yine de im-
kânsız olmadığını savunuyor. Dede 
paradoksu ve pek çok temel kavra-
mı da beraberinde taşıyan zaman 
yolculuğuna duyulan ilgilinin, 
hiçbir zaman bitmeyeceği ortada. 
Zaman yolculuğunu konu eden 
bazı filmler ise şöyle: Kara Şoval-
ye, Zaman Polisi, Zaman Tüneli, 
Siyah Giyen Adamlar 3, Deja Vu, 
Zaman Yolcusunun Karısı, Tetik-
çiler, Yaşam Şifresi, Kelebek Etki-
si, Maymunlar Cehennemi, Uzay 
Yolu, 12 Maymun, Terminatör, 
X-Men: Geçmiş Günler Gelecek.
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Melek EKİZ

Geçmişten beri izlediğimiz 
bilim kurgu filmleri, bizi 
hep bambaşka yerlere gö-

türüp hayal etmemizi sağladı. Gör-
düklerimiz gelecek için mümkün 
gözükmese de hayal gücümüzün 
sınırlarını zorluyordu. Zaman içe-
risinde bu filmlerde gördüğümüz 
teknolojilerin kimileri hayata geçti, 
kimileri üzerinde hâlâ çalışılıyor, 
bazıları da şimdilik mümkün gö-
rünmüyor. Yeni yapım bilim kurgu 
filmleri ise bize “mümkün değil” 
dedirtmeye devam ediyor. 

“Düşünce gücüyle makineleri 
kontrol etmek”

Klavye ve fare gibi arabirim ci-
hazları varlığını sürdürse de insanlar 
yenilikler görmek istiyor. Bilgisayar 
başta olmak üzere var olan elektrikli 
cihazların doğrudan kontrolü, bu-
güne kadar bilim kurgu pek çok bi-
lim kurgu filminde sıklıkla gördü-
ğümüz bir teknolojiydi.  Son olarak 
2009 yapımı “Suretler” filminde 
yer alan teknoloji, bu alanda çalış-
malar yapan bir şirket tarafından 
gerçekleştirilmiş durumda. Günü-
müzdeki teknolojide özel bir başlık, 
beyindeki elektriksel faaliyetleri ve 
sinir uçlarının çalışma prensibini 
yakalayıp kablosuz bağlantı yoluyla 
bilgisayara gönderiyor. Beyin dal-
gaları tanımlanıp, bu tanımlamalar 
bilgisayarda komutlara dönüşüyor. 
Elektroensefalografi veya EEG yön-
temi sinirsel faaliyetlerin okunma-
sında kullanılıyor.

“Işınlanma makinesi”
Ulaşım araçları gelişiminde 

teknoloji ne kadar ilerlemiş olursa 
olsun bize en cazip gelen ulaşım bi-
çimi daima ışınlanma oldu. Işınlan-
ma, Uzay Yolu’ndaki “Işınla beni 
Scotty!” repliğiyle hayatımıza gi-
ren ve çocukluğumuzda bilim 
kurgu hayallerimizi fazlasıy-
la süsleyen bir teknoloji. 
Henüz gerçekleştirile-
memiş teknolojiler 
arasında yer 
alan ışınlanma, 
bilim adamları 
tarafından araştırılmaya 

Bilim kurgu filmlerindeki teknolojilerin birçoğu hayatımıza girmişken, bir kısmı hâlâ 
hayallerdeki ve filmlerdeki yerini koruyor. 

BİLİM KURGU FİLMLERİNDEKİ TEKNOLOJİLER
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devam ediyor. Şu an için teorik ola-
rak mümkün görünse de canlıları 
ışınlamak yakın zamanda ve pratik 
olarak pek mümkün gözükmüyor. 

“Sibernetik canlılar”
“Altı Milyon Dolarlık Adam” 

dizisiyle yer edinen insansı robot 
teknolojisi,  “Terminator” ve “Ro-
bocop” serileriyle hak ettiği üne ka-
vuştu. Günümüzde de hâlâ pek çok 
bilim kurgu filmi ve animeye konu 
olan siber teknolojiler de neredeyse 
teknik olarak gerçekleşmek üzere. 
Protez üretimi konusunda tekno-
loji müthiş bir ilerleme kaydetti ve 
çok yakında gerçek vücut parçala-
rıyla da değiştirilebilecek protezler 
mümkün görünüyor. Robotlar an-
lamında Google’ın ciddi çalışmala-
rını da göz ardı etmemek gerekiyor.

“Işın kılıçları”
Hangimiz çocukken “Jedi” ol-

mak istemedik? Önce George Lu-
cas’ın “Yıldız Savaşları” serisiyle 
hayatımıza giren ışın kılıçları, ar-
dından “Voltran” animesiyle iyice 
hayalimiz oldu. Işın kılıçları hâlâ 
pek çok yetişkinin en sevdiği tek-
nolojilerden ve yeni Yıldız Savaşla-
rı filmleri sayesinde popülaritesini 
koruyacağa benziyor. Bilim insan-
ları ışını sınırlandırmanın ve ken-
dine yetebilen ışın yapmanın henüz 
mümkün olmadığını söylese de 20 
yaşında Amerikalı bir mucit tara-
fından düşük bütçeli bir ışın kılıcı 
yapıldı bile.

“Hologram”
Yıldız Savaşları ile Gerçeğe Çağ-

rı filmleri, Memories animesi ve 
pek çok görsel yapımda geçen ho-
logram, günümüz 
teknolojisinde 
ku l l an ı lmaya 

başlanalı epey oldu. Uzayda bir cis-
min varlığına ait bilgi bize genellikle 
ses veya ışık dalgaları hâlinde ulaşır. 
Holografi, cisimlerden gelen dal-
galardaki bilgileri belirli bir şekilde 
depo edip bu bilgide hiçbir kayıp 
olmadan tekrar ortaya çıkartmayı 
sağlar. Bu teknoloji henüz filmler-
de gördüğümüz kadar güçlü olmasa 
da konferans, konser gibi pek çok 
faaliyette kullanıldı. Michael Jack-
son ve 2Pac gibi isimler hologram-
larının yer aldığı konserlerle hayata 
döndürüldü. Ayrıca Japonya’da vo-
caloidler’in (sanal şarkıcılar) verdiği 
hologram konserler bile mevcut ve 
inanılmaz derecede ilgi görüyor.

“Uçan arabalar”
“Bıçak Sırtı ve Beşinci Element” 

filmlerinde karşımıza çıkan ve 21. 
yüzyıl için gökyüzü trafiği hayalle-
ri kurduran bir teknolojiydi uçan 
arabalar. Pek çok firma ve 
ülke tarafından uçan 
araba üretimi gerçek-
leşti fakat maliyet ola-
rak çok pahalı olduğu 
için henüz gökyüzün-
deki yerlerini alamadılar. 
Birkaç yıl içerisinde maliyet-
lerin düşmesi ve araçların hak ettiği 
yeri alması bekleniyor. 

“Uçan kaykay”
“Geleceğe Dönüş” filminde 

Marty McFly’ın kullandığı uçan 
kaykay, gönlümüzde yer edinen bir 
başka teknoloji. Bu kaykayın yapı-
mı için hovercraft adı verilen tek-
noloji ve mıknatıslar kullanılıyor. 
Bu rüya ürün, “Hendo Hoverbo-
ard” adıyla üretime geçti.

“Hap yemekler”
Aklımıza gelebilecek belki de 

her uzay yolculuğu temalı film-
de karşımıza 

çıkan hap ye-
mekler, çocuklu-

ğumuzdan hatırladığımız 
en genel teknolojilerden biri. 

Her ne kadar bizim gibi 
yemek yemeyi seven top-
lumlar ve insanlar için 
çok cezbedici olmasa da 
uzmanlar bu teknolojiyi 

geliştirdi. Şu an askerler 
ve astronotlar bu hapları 

kullanıyor. 

“Görünmezlik”
Sadece bilim kurgu filmlerinde 

değil, mitolojik ve fantastik birçok 
hikâyede de kendine yer edinmiş-
tir görünmezlik. Dijital perdede 
ise karşımıza “Görünmez Adam”, 
“Uzay Yolu”, “Predator” filmleriyle 
çıkar. Şimdiye kadar bu alanda yapı-
lan bilimsel çalışmalar görünmezlik 
prensibini şöyle tanımlıyor: “Hücre 
ve doku etrafındaki ışığı bükerseniz 
gölge oluşmayacak, dolayısıyla söz 
konusu doku görünmez olacaktır.” 
Duke, Berkeley ve Tokyo Üniver-
sitelerinde yapılan bazı çalışmalar 
küçük nesneleri görünmez kılma-
yı başardı. Filmlerde gördüğümüz 
gibi olmasa da geliştirilebilir bir 
teknoloji olduğu 
ortada.  

“Robot yardımcılar”
Bilim kurgu filmlerinde sık-

lıkla rastladığımız ve “Jetgiller”le 
zihinlerimizdeki yerini alan robot 
yardımcılar, hepimizin hayallerini 
süslemekte. Bilim adamları tarafın-
dan dünyanın birçok yerinde robot 
üretimi gerçekleşti. Bu robotlar 
farklı farklı işlevleri yerine getirecek 
şekilde tasarlansa da insanlara tam 
olarak yardım ya da hizmet edecek 
bir robot henüz tasarlanmadı. 

“Yapay zekâ”
Vakti zamanında Steven Spiel-

berg hepimizi “Yapay Zekâ” filmiyle 
gözyaşlarına boğdu. “Terminatör” 
filmindeki SkyNet adlı yapay zekâ 
ise insanlığı tehdit olarak görüp 
nükleer silahlarla vurdu. Birçok 
filmde karşımıza çıkan yapay zekâ 
son olarak 2013 yılında “Her” fil-
miyle sahnedeydi. Temel düzeyde 
yapay zekâlı pek çok sistem gelişti-
rilmiş olsa da değişen, öğrenebilen 
ve gelecekte insan zekâsından ba-
ğımsız gelişebilecek bir yapay zekâ 
kavramına doğru yeni yönelimlerin 
olabileceği henüz bilinmezliğini ko-
ruyor. 



Bu noktada da İstanbul için ba-
kıldığında eğer bir gayrimenkul 
sahibi olmazsanız işiniz çok zor. 
Çünkü kiralar artıyor ve insanlar 
kendi evlerinde kiracı hâline gel-
meye başlıyor. Diğer taraftan ba-
kıldığında da Türkiye’de insanlar 
finanstan, sermaye piyasaların-
dan para kazanmayı bilmiyorlar. 
Gayrimenkul ise geleneksel olarak 
yatkın olduğumuz bir alan. İnsan-
ların statü sahibi olması, sahip ol-
duğu tapuyla orantılı hâle gelmiş 
durumda. Bunlardan dolayı in-
sanlar, gayrimenkulü bir yatırım 
aracı olarak görüyor. 

Yatırım için ev alırken nelere 
dikkat etmek gerekiyor?

Öncelikle ayağınızı yorganını-
za göre uzatmalısınız. Bu işin te-
mel kuralı bu. Hayattaki fırsatlar 
bitmez. Gelir-gider dengesi çok 
önemli. Gelirinizin ve giderinizin 
orantılı olması gerekir. Hatta bi-
raz mesafe bırakmanız gerekiyor. 
Ayrıca Eskişehir ve İstanbul için 
cevaplar değişebilir. Örneğin, İs-
tanbul’da bir evin bireylerinin 
işine ve okula olan uzaklığı çok 
önemli. İhtiyaca göre ev almak 
da önemli olan bir başka nokta. 
Yani, tek çocuklu bir ailenin çok 
ayrıcalıklı bir durum yoksa eğer, 
4+1 eve borçlanması çok da 
mantıklı değil. Bu 
dengelerin 
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TEBERNÜŞ KİREÇCİ 
İLE EMLAK SEKTÖRÜ
Gün geçtikçe değer kazanan emlak sektörü, Türkiye’de ekonomik anlamda çok 
önemli bir noktada yer alıyor. Gayrimenkule yatırım yapmak ise zamanla daha 
fazla insanın tercihi hâline gelmiş durumda. Bu yatırımların doğru şartlar altında 
yapılabilmesi için emlak sektöründe pek çok alanda aktif olan ve kendini “gezegenin 
nöbetçi emlak editörü” olarak tanımlayan Tebernüş Kireçci ile günümüz emlak 

sektörü hakkında konuştuk.

Marmara Üniversitesi 
Gazetecilik Bölümünden mezun-
sunuz? Sizi emlak sektörüne 
yönelten ne oldu?

Gazeteciliğe polis muhabiri 
olarak başladım. İstanbul Bab-ı 
Ali’de polis muhabirliği bu işin 
başlangıcıdır. Genel olarak bakıl-
dığında her zaman için ciddi bir 
kast sisteminden bahsedemeyiz. 
Başardığınız zaman önünüz açık-
tır. Karşınıza çıkan fırsatları iyi 
değerlendirmeniz gerekiyor. Ben 
de işe başladığımda nerede, nasıl 
uzmanlaşırım diye düşünmeye 
başladım. Bab-ı Ali’de uzmanlık-
lar çok yeniydi. Eğitimde, sağlıkta 
ciddi uzmanlaşmalar vardı, onun 
dışındaki alanlar ise boştu. Ben 
illa konut ya da emlak sektörü 
olsun istemedim. İstediğim şey, 
Boğaziçi yalılarıydı. Boğaziçi ya-
lılarıyla ilgili tarihçiler tarih kıs-
mına, mimarlar mimarlıkla ilgili 
kısmına, emlakçılar ise emlak pi-
yasasıyla ilgili bölüme hâkimdiler. 
Türkiye’de bu işe tam olarak hâ-
kim olan kimse yoktu. Ben Bo-
ğaziçi yalılarıyla işe başladığımda 
yalılar herkesin ilgisini çekiyordu. 
Öğrendiğim şeyleri başkalarına 
anlattığım zaman karşıdakilerin 
ilgi düzeyleri, bunun toplumsal 
açıdan uygun ve makul bir konu 
olduğunu gösteriyordu. 2002 yılı 
sonrasında Türkiye’de Mortgage 
ve konut kredisiyle emlak piya-
sasının daha önemli hâle geleceği 
belliydi. Bireysel anlamda da bor-
sayı takip ediyordum ve yatırım 
mantığını da biliyordum. Zaten 
bu alanda yazılmış ve Türkçe’ye 

tercüme edilmiş kitapların önem-
li bir kısmını okumuştum. Bütün 
bunlar doğrultusunda emlak ala-
nında uzmanlaşmaya başladım. 

Başlangıçtan sonraki süreç 
nasıl devam etti?

Bu alana yöneldikten sonra ilk 
emlak sayfalarını yapmaya başla-
dık. O zaman da emlakla ilgile-
nenlerden gelen soruları, bu işin 
uzmanı olan bankacılara, emlakçı-
lara, inşaatçılara, oda başkanlarına 
sormaya başladık. Bir de baktık ki 
kimse bu işi tam anlamıyla bilmi-
yor. Biz de bunların hepsini dene-
me yanılma yoluyla öğrendik ve 
daha sonra emlak sayfaları, emlak 
ekleri çıkarmaya, televizyonlarda 
programlar yayınlanmaya başla-
dık.

Türkiye’nin ilk emlak editör-
lüğü, ilk emlak bloggerlığı, ilk 
emlak haber sitesi gibi emlak ala-
nında pek çok ilki gerçekleştirdi-
niz. Bu çalışmalar nasıl sonuçlar 
aldı?

Tahmini sayılarla konuşacak 
olursak bir işte uzman olabilmek 
için o işin en az 10 bin saat ya-
pılması gerekir. O alanda iddialı 
birisi olabilmek için 20 bin saat; 
duayen olabilmek için ise 40 bin 
saat o işi yapmaktan bahsedilir. 
Bizim şansımız, ilk ol-
manın getirdiği avantaj 
oldu. Bu durum bazı 
sorumluluklar getir-
di. Örneğin, İstan-
bul’da brüt metre-
karenin veya kira 

çarpanının ne olduğunu veya bir 
gayrimenkulün prim yapacağını 
nelerin belirlediğini hiç kimse bil-
mezdi. Biz bunları bir döneme ta-
nıklık yapıp irdeleyerek, yaşayarak 
tespit ettik. Örneğin, İstanbul’da 
bir gayrimenkulün satılabilir veya 
kiralanabilir olarak sınıf atlaması, 
tam anlamıyla metro yatırımlarına 
bağlıdır. Bir yerde metro yatırım-
ları varsa orada daireler prim ya-
par. Ulaşım zorlaştığı zaman prim 
olmaz. Veya yeni bir hastane, et-
rafındaki sitelerin değerlenmesi 
anlamına gelir. Biz bunların hep-
sini deneme yanılma yoluyla öğ-
rendik. Dünyada da zaten bu işin 
pratiğine yönelik çok fazla kitap 
yok. Bütün bunların sonucunda 
okuyarak, araştırarak birbirlerine 
anlatan gayrimenkule meraklı bir 
kitle oluştu. Bu insanlar birbirle-
rini tanımıyorlar. Tebernuskirec-
ci.com.tr adresinin günlük 15 bin 
ziyaretçisi var. Burayı takip eden-
ler kıdemli ve bilir hâle geliyor, 
bildiklerini çevresindeki insanlara 
aktarıyorlar. Böylece kendilerini 
geliştiriyorlar. Bütün bunların so-
nucunun ne olduğuna baktığımız-
da da toplumun gayrimenkul 
konusunda daha da bi-
linçlendiğini görü-
yoruz.

Günümüzde ev almak bir yatı-
rım olarak görülüyor. Bu duru-
mu nasıl değerlendiriyorsunuz?

Bu, kapitalizmin bir dayatma-
sıdır. Özellikle büyük şehirlerde 
yaşıyorsanız kapitalizme giden 
yolun üç önemli aşaması vardır. 
Birincisi bezirgân kapitalizmidir. 
Tüccarın veya esnafın alıp satarak 
bu durumdan para kazanması an-
lamına gelir. İkincisi tefeci kapita-
lizmidir. Parayı biriktiren tücca-
rın, parayı satmaya başlamasıdır. 
Bir de finansal kapitalizm vardır. 
Bu da kurumsallaşan finans şir-
ketlerinin bütün yatırımlarda yer 
almasıdır. Aslında baktığınızda 
konut sahibi olmak da finansal 
kapitalizmin unsurlarından bir 
tanesidir. Türkiye’de konut ham-
lesine baktığımızda hükûmet 
politikalarında gelecek 5 yıl içe-
risinde 100 bin konut projesi var-
dı. Çünkü 100 bin konut devlet 
olanaklarıyla yapılabilir ama bunu 
500 bine veya 1 milyona çıkarmak 
için mutlaka finans sektörün-
den katkı almak 
g e r e k i r . 

“Ayağınızı yorganınıza göre 
uzatmalısınız”

“Gayrimenkul geleneksel 
olarak yatkın olduğumuz 

bir alan”



rin yüksekliği önemli hâle gelir, ne 
zaman ki fiyat yerine emsal; yani 
bir metrekare arsaya kaç metre-
kare inşaat yapıldığı konuşulur, o 
zaman ideal düzeye gelmiş oluruz. 

Evlerdeki ısı yalıtımıyla ilgili 
neler söyleyeceksiniz?

Yalıtım meselesi çok ciddi bir 
konu olmakla birlikte çok da sağ-
lıklı olmayan bir konu. Bu ko-
nuyla ilgili çok ciddi tartışmalar 
var. Gördüğüm kadarıyla Eskişe-
hir’deki yapıların büyük bir kısmı 
tünel kalıpla yapılıyor. Yani beton 
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gözetilmesi gerekir. Bir diğer yan-
dan dairenin fiyatı makul ve man-
tıklı olmalı. Bizim kira çarpanı 
dediğimiz olay da burada devreye 
giriyor. “Bir ev ne kadar, çevre-
sindeki evler ne kadara satılıyor?” 
bunların gözlenmesi ve araştırıl-
ması gerekiyor. 

Ev alıp satmanın bir ticaret 
şekli olmasıyla ilgili ne düşünü-
yorsunuz?

Ev alıp satmak, Türkiye’de çok 
yaygın bir durum değil. Çünkü 
Türkiye geneline bakıldığında 
belediyeler imar çalışmalarında 
çok yavaş. Temel veya paket aşa-
masında olan fiyatlar, çoğu za-
man çevrelerindeki hemen teslim 
konutlardan daha pahalı oluyor. 
Örneğin, 100 metrekare ve 300 
bin TL’ye bir daire bulabilirken 
hemen karşısındaki sitede 100 
metrekare ve 280 bin TL’ye ev ola-
biliyor. “Niye arsa üretilemiyor?” 
İstanbul ve Türkiye’nin en büyük 
problemi bu. Arsa üretilemediği 
için yükselen aslında konut değil 
arsa fiyatları. Bu Türkiye’de nüfu-
su artmakta olan tüm şehirler için 
geçerli. Dolayısıyla arsa fiyatları 
sürekli yükselme eğilimde oldu-
ğu için yeni konutlar veya maket 
aşamasındaki konutlar her zaman 
ucuz olmayabiliyor.

Örneğin, Bir daire için 300 
bin TL fiyat söylendi. Bu daire-
nin ederini nasıl belirleyeceğiz?

Yine çevresindeki yapılanmaya 
bakarak anlaşılabilir. Ayrıca çev-
resindeki sitelerde, apartmanlarda 

aynı evin ne kadara kiraya verildi-
ğine ve kira çarpanına da bakmak 
gerekir. İstanbul ortalamasına 
bakıldığında İstanbul’da bir daire 
1200 TL ve civarından kiraya ve-
rilebiliyorsa alınabilir.  Normalde 
kira çarpanı küresel bir kavramdır. 
O ülkenin uzun vadeli borçlanma 
tahvillerinin yıllık faiz oranlarıdır. 
Türkiye’de bu oran %5,5 ile  %6 
arasındadır. Türkiye genelinde 
1000 TL’ye kiraya vereceğiniz gay-
rimenkulü 200-210 bin fiyatların-
dan satın almanız gerekir. Ama 
İstanbul’da bu rakam 250 bin TL 
ve üzerindedir. Çünkü İstanbul 
dünyanın her tarafından talep gö-
rüyor. Bu talep yoğunluğundan 
kaynaklı, fiyatlar olması gerekenin 
biraz üzerinde seyrediyor.

Peki, siz günümüz emlak 
piyasasını nasıl değerlendiriyor-
sunuz? 

Günümüzde konutlara bakıl-
dığında projeler birbirinin hep ay-
nısı. İstanbul’da mimarilerin para 
yaptığı projeler oldu ama bunlar 
ikinci ele yansımadı. İkinci ele 
yansımadığı için de doğal olarak 
mimariye kimse bakmıyor. Başka 
bir durum da şu, mimarlar fonk-
siyonel mimari tasarım adına kul-
lanışlılık kavramlarını ihmal etti.

10 yıl önce brüt metrekare, net 
metrekare nedir diye sorulduğun-
da bunları kimse bilmezdi ama 
şimdi herkes bunları sorguluyor. 
Bu işin ideal düzeyinde yani olma-
sı gereken seviyede değiliz. Ne za-
man ki Türkiye’de metrekare değil 
de metreküp satın alınır, yani evle-

“İyi bir kat planı kadına 
göre olmalı”
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ağırlıklı ve yalıtımı çok zor. Ses 
yalıtımı, dünyanın en basit işidir 
aslında. Müteahhitler bilmiyorlar 
ya da tembelliklerinden yapmı-
yorlar. Ses şiltesi diye bir şey var-
dır. Duvarlar arasına, katlar ara-
sına ses şiltesini sermeniz gerekir. 
Bunlar çok büyük paralar da değil 
ama arz talebi, talep arzı doğurur. 
Bu sorgulanmadığı için kimse de 
araştırmıyor ve uygulamıyor. 

Son olarak bir köşe yazınızda 
“İyi bir kat planı nasıl olmalı?” 
diye sormuşsunuz. İyi bir kat 
planıyla ilgili neler söyleyeceksi-
niz bize?

Evi kadın kullandığına göre 
iyi bir kat planı kadına göre ol-

malıdır. Mutfak, balkonlar, teras-
lar kadına göre olmalıdır. Kadına 
göre olmayan bir kat planının 
çok da yaşama şansı yok. Mima-
ride de durum böyle. Örneğin, 
İstanbul’da tasarım erkekleştiği ve 
erkek egemen hâle geldiği sürece 
proje satış şansı çok fazla olmuyor. 
Eğer daireye kadın ruhu yansı-
mışsa dişilik varsa o binalar talep 
görüyor. Tam olarak estetikle ilgili 
aslında. 

-----------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

EconAnadolu, 
4’üncü kez gerçekleştirildi

Anadolu Üniversitesi İk-
tisadi ve İdari Bilimler 
Fakültesi (İİBF) İktisat 

Bölümü tarafından düzenlenen 
Uluslararası İktisat Kongresi’nin 
(Anadolu International Confe-
rence in Economics) bu yıl 4’ün-
cüsü gerçekleştirildi. “EconAna-
dolu 2015” adını taşıyan etkinliğe 
Amerika, İngiltere, Malezya, Tu-
nus gibi farklı ülkelerden 325 kişi 
katıldı.

EconAnadolu Organizasyon 
Komitesi Başkan Yardımcısı Yrd. 
Doç. Dr. Hasan İslatince, “Kong-
reyi periyodik olarak 2 yılda bir 
gerçekleştiriyoruz. 190 bildirinin 
yer aldığı kongrede hem Türki-
ye’de hem de uluslararası düzeyde 
güncel ekonomik sorunlar tartışı-
lıyor. Davetli konuşmacılarımız, 
uluslararası düzeyde çalışmalar 

yapmış değerli ekonomistlerden 
oluşuyor.” diyerek kongreyle ilgili 
bilgi verdi.

“4. Uluslararası İktisat Kong-
resi’nin açılış konuşmasını yap-
mak benim için büyük bir zevk.” 
ifadelerini kullanan İİBF Dekanı 
Prof. Dr. Recai Dönmez, katı-
lımcılara teşekkürlerini sunarken, 
mezuniyet programı sebebiyle 
etkinlikte bulunamayan Anado-
lu Üniversitesi Rektörü Prof. Dr. 
Naci Gündoğan’ın iyi dileklerini 
de katılımcılara iletti.

İİBF Öğretim Üyesi Prof. Dr. 
Necat Berberoğlu, “Bölümümüz 
fakültede 1958 yılından bu yana 
hizmet veriyor. Biz fakültemizde 
bir gelenek başlatmaya çalışıyo-
ruz. Bu yıl EconAnadolu etkin-
liğimizin 4’üncüsünü düzenliyo-
ruz. Bu etkinlik için harcadığımız 
emek boşa gitmedi. Uzak mesafe-
lerden geldiniz için teşekkürler.” 
diye konuştu. Açılışın ardından 
kongre, konuşmacıların sunu-
muyla devam etti.

Oturum aralarında katılımcı-
lara İİBF Sergi Salonu alanında 
ikramlarda bulunuldu. EconAna-
dolu etkinliğinde yer alan öğretim 
elemanlarının da yer aldığı Avru-
pa Birliği destekli EMLT (Eras-
mus+ Strateji Ortaklığı) Projesi 
için ise fakültede stant kuruldu. 
Gizem Öztekin, Doç. Dr. Nilgün 
Çağlar Irmak Uslu’nun koordina-
törlüğünde yürütülen bu projeyle 
ilgili ise şunları aktardı: “EMLT, 
uluslararası bir projedir. Türk 
ortaklarımız arasında Milli Eği-
tim Bakanlığı ve Eskişehir Sanayi 
Odası; yabancı ortaklarımız ara-
sında İngiltere, Çek Cumhuriyeti 
ve Almanya var. Eğitimli işsizliğe 
çözüm bulmayı ve öğrencilerin 
kariyerlerini daha doğru yönlen-
dirmelerini amaçlıyoruz.”
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kariyer, yaş sınırı kabul etmeyen huy-
suz bir dövüşçü, duygularının kurbanı 
olarak ne yaptığını bilmeyen kişilikler 
olarak da karşımıza çıktılar. Onları 
diğerlerinden ayıran bu, ilginç özel-

likleriydi. Aldıkları sonuçlardan çok 
çıktıkları maçların öncesinde ve 

sonrasında konuşulanlar gün-
dem yarattı. Biz de geçmişten 
günümüze hayata dair, hikâ-

yeleri en özel olan boksçuları 
araştırdık. İşte boks dünyasının 

en fantastik isimlerinin adre-
nalin dolu hayatları...

Aynı yıl adı ABD güzellik kraliçesi-
ne tecavüz olayına karışır ve bu du-
rum, yaşadığı olaylar zincirinden 
en önemlisidir. Tyson, bu olumsuz 
gelişmelerin ardından 3 yıl hapis 
cezasına çarptırılır. Mahkûm ol-
duğu süre içerisinde Müslüman 
olan Michael Tyson, dışarıya Malik 
Abdülaziz adıyla çıkar. Yumrukları 
kadar yasa dışı olaylarla da tanınan 
hırçın adam, WBC, WBA, IBF 
unvanlarını kazanmıştır. 1997’de 
Evander Holyfield ile çıktığı mü-
cadelede rakibinin kulağını ısırarak 
herkesi şaşkına çeviren Mike, dis-
kalifiye edilerek bir süre bokstan 
men edilir. Ardından tekrar dön-
düğünde eski başarılarını tekrarla-
mak için çok çalışır fakat istediği 
seviyeye ulaşamaz. Kariyerini nok-
talamak zorunda kalır. Mike Ty-
son, kariyerinde çıktığı 56 maçta 
50 galibiyet (44ü nakavt), 6 yenilgi 
almıştır. 

MUHAMMED ALİ 

MİCHAEL 
GERARD TYSON

LENNOX CLAUDİUS 
LEWİS

JOE WİLLİAM FRAZİER

SİNAN ŞAMİL SAM

Boks dünyası birçok yıldıza ev sahip-
liği yaptı. Korkutucu, vasat, atletik, 
güçlü veya sıradandılar. İstatistik-
leri iyi olanlar hep şöhretliler sı-
nıfında sayıldı. Tabii ki hepsi 
saygı duyulması gereken bü-
yük sporculardı. Hem ista-
tistikleri alt üst edip hem 
de enteresan olaylara imza 
atanlar birer efsaneye 
dönüştü. Bu boksörler 
zaman zaman büyük 
siyasi bir obje, filmlere 
ilham olan müthiş bir 

İZ BIRAKAN DEM R YUMRUKLAR
Ethem SÜNDÜK

17 Ocak 1942’de ABD’ye bağ-
lı Kentucky Louisville’de doğar. 
Afro-Amerikan ve İrlanda kökenli-
dir. İlk adı Cassius Marcellus Clay 
olan Muhammed Ali boksla 12 ya-
şında tanışır. Bu küçük adam kısa 
sürede amatör olarak başarılar ka-
zanarak gözleri üzerine çevirmeyi 
başarır. 18 yaşında Roma Olimpi-
yatlarına giderek ağır hafif sıklette 
altın madalyayı boynuna takar ve 
artık birçok boks tutkunu ondaki 
yeteneğini keşfetmeye başlar. Mu-
hammed Ali, 22 yaşındayken S. 
Liston’u yenip dünya şampiyonu 
olduğunda etrafındaki kimse şa-
şırmaz. İnsanlara asıl ilginç gelen 
Ali’nin İslam dinine geçip Cassius 
Marcellus Clay olan adını Muham-
med Ali olarak değiştirmesi olur. 
Ardından Vietnam Savaşına çağı-
rılınca, “Vietnamlılar, bana hiçbir 
kötülük yapmadılar ki onlarla niye 
savaşayım.” diyerek gitmeyeceğini 
söyler. Bunun üzerine 5 yıl hapis ve 
10 bin dolar para cezası alır. Ali’nin 
lisansı ve pasaportuna el konulur, 
dava süresince maddi sıkıntılarla 
boğuşur. Bu süre zarfında tutkunu 
olduğu bokstan 3 yıl boyunca ayrı 
kalır. 1970 yılında temyiz davası-
nı kazanarak tekrar boksa döner. 
1971 yılında Joe William Frazier 
ile “Asrın Maçı” için ringe çıkar ve 
kariyerindeki ilk mağlubiyetini alır. 
Daha sonra çıktığı mücadeleleri 
sayıyla kaybedince, Muhammed 
Ali’nin toparlanıp tekrar ringlere 
döneceğine kendisi ve ailesi dışın-
daki kimse inanmaz.

“Tüm zamanların 
en iyisiyim”

Yüzyılın maçı
Olaylar zinciri başlar

Yaptığı ağır idmanlar ve bitmeyen 
hırsıyla yenildiği maçların rövan-
şlarını bir bir kazanır ve gücünü 
bir kez daha bütün dünyaya gös-
terir. Dünya Şampiyonluğunu 3 
kere elde eden ilk boksör olmayı 
başarır (O yıllarda iki Dünya Boks 
Federasyonu olması bu başarısının 
değerini daha iyi gösteriyor). O za-
manlar en iyi boksörler şampiyon 
olmak için karşı karşıya gelmek 
zorundadır ve Muhammed Ali, 
Hep en iyilerle maç yaparak Dün-
ya Şampiyonu unvanını birçok kez 
savunur. Efsane Boksör, böylece o 
dönemin “Altın 70’li yıllar” olarak 
adlandırılmasına büyük katkıda 
bulunur. 1978 yılında boksu şam-
piyon olarak bırakır. Ardından Par-
kinson hastalığına yakalanan Ali, 
bunu gizleyerek boksa tekrar dö-
ner. Dönemin dünya şampiyonla-
rıyla iki maç yapıp kaybetmesinin 
ardından, boksu tekrar bıraktığını 
açıklar. Profesyonel olarak 5 mağ-
lubiyet alan Muhammed Ali, 37’si 
nakavt olmak üzere 56 galibiyet 
almıştır. Kendisinin de dediği gibi, 
“Tüm zamanların en iyisiyim” sö-
zünü ispatlamış bir efsane olur.

Tyson, Amerika Birleşik Devlet-
leri’nin New York şehrinde doğar. 
Boks tarihinin en asi çocuğu olarak 
tanınan Mike Tyson, 1985 yılın-
da profesyonel anlamda çıktığı ilk 
maçta rakibini 1. raundun 8. sani-
yesinde nakavt ederek tüm dikkat-
leri üzerinde toplar. Henüz 20 ya-
şında dünyanın en büyüklerinden 
biri olarak gösterilen boksör, kısa 
süre sonra Dünya Ağırsıklet Boks 
Şampiyonluğu’na ulaşır. Normal 
bir zafer değildir onunkisi, rakibini 
2. rauntta nakavt ederek bu başa-
rıyı yakalamıştır. 1988 yılında hiç 
nakavt olmamış dev boksör Larry 
Holmes’u 4. rauntta nakavt eden 
Tyson, aynı yıl çenesi sağlam ve hiç 
yenilmemiş Michael Spinks’i ilk ra-
untta nakavt edince büyük bir kitle 
tarafından desteklenmeye başlar. 
Mike, 1990 yılına kadar çıktığı 37 
maçın tamamını kazanır.

Tüm zamanların en büyük boks 
efsanelerinden biri olan “Smokin” 
lakaplı sporcu, 12 Ocak 1944 yı-
lında Beaufort’da doğar.  Kazandı-
ğı yerel başarıların ardından millî 
takıma kadar yükselir. Profesyo-
nelliğe bir iş adamının yatırımları 
sonucu geçer. Rakiplerine karşı 
yakın mücadeleyi tercih eden ba-
şarılı sporcu, demir yumrukla-
rıyla şöhret kazanır. 1966 yılında 
Frazier, boks hayatını değiştirecek 
bir isim olan Muhammed Ali’nin 
hocası Eddie Futch ile çalışmaya 
başlar. Böylece Frazier çıktığı kar-
şılaşmalarda yenilmez bir boksöre 
dönüşür ve hemen hemen tüm 
mücadelelerde rakiplerini nakavt 
eder hâle gelir. Unutulmaz çengel 
vuruşlarını bu dönemde sergileyen 
efsanevi boksör, Jimmy Ellis’i 5. 
rauntta nakavt ederek Dünya Şam-
piyonluğuna ulaşır.

Nihayet bütün dünyanın sabırsız-
lıkla beklediği maç olan Joe Frazier 
ve Muhammed Ali karşı karşıya 
gelir. “Yüzyılın maçı” olarak ad-
landırılan müsabaka öncesinde her 
iki taraf da iddialı açıklamalarda 
bulunur ve ortamı gerer. Heyecan 
seviyesinin oldukça fazla olduğu 
efsanevi kapışma başlar. İlk raunt-
larda iki boksör de birbirlerini sü-
zer ve maç uzun bir süre böyle de-
vam eder. 15. raunda girildiğinde 
ise kendisiyle özdeşleşmiş çengel 
yumuklarından birini atan Frazier, 
Muhammmed Ali’yi yere sererek 
nakavt eder ve ona ilk yenilgisini 
tattırır. Böylece boks otoritele-
ri Joe Frazier’in yenilmez olduğu 
konusunda hemfikir olmuşlardır. 
Kariyeri başarılarla dolu olan ünlü 
boksör, 1981 yılında boksu bırak-
tığını açıklar. Frazier, daha sonrala-
rı döneminin en ünlü gösterimle-
rinden olan “Rocky” filminin final 
bölümünde oynatılarak onurlandı-
rılmıştır. 

Lewis, 2 Eylül 1965 yılında İn-
giltere’nin West Ham kentinde 
doğar. Çocukluğunda basketbol 
ve rugby sporlarıyla ilgilenir fakat 
yapmak istediği spor her zaman 
bokstur. Ardından ümit ettiği 
spora başlar ve 1982 yılında ama-
tör boks şampiyonluğu kazanır 
ve başarısını çevresindeki herkese 
gösterir. Lennox, 18 yaşında Kana-
da adına olimpiyatlarda yarışır ve 
çeyrek finale kadar yükselir. 1988 
Seul Olimpiyatları’nda hayalini 
gerçekleştirerek şampiyonluğa ula-
şır. Daha sonra profesyonel olan 
Lewis, üst üste çıktığı karşılaşma-
ları kazanmayı başarır. Kaybettiği 
müsabakaların da rövanşını alarak 
üstünlüğünü kanıtlar. Birçok spor 
otoritesi tarafından dünyanın en 
tehlikeli sol kroşesine sahip bok-
sörü olarak nitelendirilen Tommy 
Morrison’u, 6. raundun sonunda 
mağlup etmeyi başarır. 1999 tari-
hinde Evander Holyfield ile kar-
şılaşan Lennox Lewis, oldukça çe-
kişmeli geçen mücadeleyi kazanan 
taraf olur. Böylece WBC, WBA, 
IBF, IBO şampiyonluğunun yanı-
na, The Ring kemerini de ekler.

24 Haziran 1974 yılında Alman-
ya’nın Frankurt şehrinde doğan 
Sam,  aslen Türk’tür. Profesyonel 
ağırsıklet boksörü olan Kars do-
ğumlu sporcu, amatör yıllarını ol-
dukça başarılı geçirmiştir. Dokuz 
defa Türkiye şampiyonluğunu ka-
zanan Sinan Şamil Sam, 1992 sene-
sinde Gençler Dünya Şampiyonu 
olmuştur. 15 Nisan 2000 tarihinde 
profesyonel olan sporcu, 12 Ekim 
2002’de Avrupa Şampiyonu olur. 
Yaptığı 35 maçın 31’inde mutlu 
sona ulaşarak büyük bir başarı elde 
eden Sinan Şamil Sam, ‘Boğazın 
Boğazı’ olarak hafızalara kazınır. 
Çıktığı karşılaşmaların 16’sını na-
kavt ile kazanır, altın kemeri iki 
mücadele boyunca korur. 20 Ka-
sım 2014’te Almanya’nın Kemp-

Muhammed Ali

Lennox Claudius Lewis

Joe William Frazier

Michael Gerard Tyson

Sinan Şamil Sam

ten şehrinde, Rus boksör Denis 
Bakthov’u onuncu rauntta nakavt 
ederek WBC klasmanında “Dünya 
Kıtalararası Ağırsıklet Boks Şam-
piyonluğu” unvanının elde eder. 
Çıktığı 35 maçın 31’inden 16’sını 
nakavt ile kazanan “Boğazın Boğa-
sı”, 4 karşılaşmayı kaybeder.  
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OSCAR DE LA HOYA

GEORGE FOREMAN 

WLADİMİR KLİTSCKO Mike Tyson’u 
8. rauntta nakavt eder

6 ayrı sıklette dünya 
şampiyonu olan ilk boksör

26 Mart 1976 tarihinde Sovyetler Birliği’ne bağlı Kazakistan’ın Se-
mipalatinsk kentinde dünyaya gelir. 1993 yılında amatör kariyerine 
başlayan Klitscko, Türkiye, İtalya ve Almanya’da çeşitli dereceler 
kazanır. Boks camiası tarafından Atlanta Georgia’da düzenle-
nen 1996 Yaz Olimpiyatları’nda gerçek anlamda tanınır. Genç 
sporcu, bu olimpiyatlarda ağırsıklet altın madalyasını kaza-
nır.
Profesyonel anlamda ilk başarısını 14 Ekim 2000 yılında 
Almanya’da, Chris Byrd’i mağlup ederek elde eden Wla-
dimir Klitschko, WBO şampiyonluğunu kazanır. Yaka-
ladığı unvanını üst üste beş defa koruyarak istikrarlı 
bir görüntü ortaya koyar. Kariyerinde bir süre bo-
calama dönemi geçiren başarılı sporcu, 22 Ni-
san 2006’da IBF unvanı için ringe çıkar ve 7. 
rauntta teknik knockout ile rakibini mağ-
lup ederek kemerin sahibi olur. Kariyeri-
nin en önemli maçında İngiliz boksör 
David Haye ile karşılaşan Klitscko, 
müsabakayı kazanarak IBF, WBO, 
IBO ve Ring Magazine unvanlarının 
yanına WBA kemerini de ekler. Şu 
an profesyonel boks kariyerini sür-
düren tecrübeli sporcu, profesyonel 
anlamda 59 maça çıkmıştır. Ringe 
çıktığı müsabakaların 49’unu knoc-
kout, 6’sını nakavt ile kazanan Klitsc-
ko’nun, 3 de yenilgisi vardır.

BBC tarafından “Yılın Spor Ada-
mı” ödülünü alan Lewis, birçok 
boks kuruluşu tarafından yılın 
ağırsıklet boksörü olarak adlandırı-
lır. Mike Tyson ile dövüşmek iste-
diğini belirten Lewis, 2002 yılında 
Amerikalı efsane boksörü 8. raunt 
sonunda yere sererek nakavt eder. 
Ardından tekrar Tyson ile ringe 
çıkmak isteğini söyler. İki boksör 
kendi aralarında el sıkışarak barış 
pozu verir ve müsabaka kararlaştırı-
lır. Daha sonra çeşitli nedenlerden 
dolayı Mike Tyson rövanş maçına 
çıkma düşüncesinden ani bir ka-
rarla vazgeçtiğini açıklar. Bu maçın 
iptal edilmesinin ardından döne-
min başarılı boksörlerinden Vitali 
Klitschko ile maç yapmaya karar 
verir. Mücadeleye oldukça sert 
başlayan Lewis, rakibinin elmacık 
kemiğine ve gözüne seri darbeler 
indirince, 7. raunt sonunda galip 
ilan edilir. 2004 yılında emekliliği-
ni açıklayan Lennox Lewis’in 32’si 
nakavt olmak üzere 41 galibiyet, 2 
mağlubiyet ve 1 beraberliği vardır.

Boks tarihinin en büyük yıldızla-
rından olan Meksika asıllı Oscar 
Dela Hoya, 4 Şubat 1973 tarihin-
de Los Angelas’ta doğar. Babası ve 
dedesinin de boksçu olması dolayı-
sıyla Hoya, 6 yaşında boksa başlar. 
Yerel başarılar kazanan genç spor-
cu, ardından Ulusal Gençlik Şam-
piyonası’nda birinci olur. Annesi-
ni kanser nedeniyle kaybettikten 
sonra oldukça zor günler geçiren 
Hoya, kendisini toparlayıp madal-
yalar kazanmaya devam eder. 1991 
yılında Amerika Birleşik Devlet-
leri’nde yılın boksörü seçilir. Pro-
fesyonel anlamda çıktığı ilk müsa-
bakada Lamar Wlliams’ı 1 dakika 
42 saniyede nakavt ederek tüm 
dikkatleri üzerine çeker. Bu galibi-
yetin ardından üst üste çıktığı 10 
maçı kazanır. 1994 yılında, WBO 
Super Tuy Sıklet Dünya Şampiyo-
nu Danimarkalı Jimmi Bredahl’ı 
10. rauntta teknik nakavtla mağ-
lup eder. Yine aynı yıl Hafif Sıklet 
Dünya Şampiyonu Meksikalı Jor-
ge Paez’i 2. rauntta nakavt ederek 
boks gündemine bomba gibi düşer. 
Kazandığı müsabakaların ardından 
“Altın Çocuk” olarak nitelendirilen 
Hoya, 1996 yılında Las Wegas’ta 
WBC Yarı Sıklet kemeri için Julio 
Cesar Chavez ile karşılaşır ve ra-
kibini 4. rauntta teknik nakavtla 
mağlup etmeyi başarır.

10 Ocak 1949’da ABD’nin Teksas 
eyaletinde dünyaya gelir. Foreman, 
kendisini büyüten üvey babasının 
soyadını alır. George, gençlik yıl-
larında oldukça kavgacı bir tutum 
sergileyen, korkulan bir sokak dö-
vüşçüsüdür. Hırçın bir kişiliğe sa-
hip olan Foreman, bir gün barbe-
kü yaptığı sırada, ellerini yakarak 
parmak izlerini kaybeder. Artık 
çevresini düzeltip hayatına yön ver-
menin vaktinin geldiğini düşünen 

18 Eylül 1998 tarihinde Puerto 
Rikolu boksör Felix Trinidad ile 
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yüksek gerilimli bir maça çıkan 
Hoya, ilk rauntlarda açık ara üs-
tünlük kurmasının ardından ring 
etrafında dans ederek mücadeleyi 
tamamlar. Ancak maç sonunda 
hakemler maçın galibi olarak Fe-
lix’i ilan edince Hoya, gözyaşlarını 
tutamaz. İlerleyen günlerde açık-
lama yapan başarılı sporcu, boksu 
bıraktığını söyleyerek herkesi şok 
eder. Spor otoritelerince galip ilan 
edilmesi gereken tarafın Hoya ol-
duğu söylense de “Altın Çocuk”, 
kararından dönmez. 5 ay bokstan 
ayrı kalan Meksika asıllı sporcu, 
fikrini değiştirerek boksa tekrar 
döndüğünü duyurur. Çıktığı kar-
şılaşmalardan başarıyla ayrılan tec-
rübeli sporcu, 6 ayrı sıklette dünya 
şampiyonluğuna ulaşan ilk boksör 
olarak tarihe geçer. 2009 yılında 
duygusal bir konuşma sorasında 
boksu bıraktığını açıklayan Oscar 
Dela Hoya, profesyonel olarak 
çıktığı 45 karşılaşmanın 30’unu 
nakavt olmak üzere 39 galibiyetle 
noktalarken 6 da mağlubiyet al-
mıştır.

George, boks antrenmanları yap-
maya başlar. Amatör olarak başla-
dığı kariyerinde başarılar kazanınca 
tecrübesiz olmasına rağmen olim-
piyatlara gönderilir. Gittiği Mexico 
Olimpiyatları’nda, 19 yaşındayken 
altın madalyanın sahibi olur. İler-
leyen yıllarda başarılı bir sporcu 
olacağı düşüncesi, çevresinde de 
oluşmaya başlar. George Foreman, 
22 Ocak 1973 yılında Joe Frazier’i 
yenerek Dünya Ağır Sıklet Boks 
Şampiyonu olduğunda, ona güve-
nenlerin inancını boşa çıkarmamış 
olur. Ardından Porto Rico’lu rakibi 
Jose Roman’ı 55. saniyede nakavt 
eden başarılı sporcu, Muhammed 
Ali’yi puanla yenen Ken Norton’u 
yine nakavtla yere serer. Fırtına gibi 
boks kariyerine devam eden Geor-
ge, Filipinlerin başkenti Manila’da 
bir kez daha Frazier’i nakavt eder. 
George Foreman 1977 yılında, 
Porto Rico’da Jimmy Young’a ye-
nilmesinin ardından kariyerine son 
verdiğini açıklar.

45 Yaşında 
Dünya Şampiyonu

Ringlerden uzun süre ayrı kalan 
George, 1988 yılında sürpriz bir 
şekilde ringlere döndüğünü açıklar 
Yaşlı ve kötü bir fizikle izleyicilerin 
karşısına çıkan Foreman, iyi bir 
ikinci bahar dönemi geçirir. 1994 
yılında Evander Holyfield’i mağlup 
ederek Dünya Şampiyonluğu için 
ringe çıkma fırsatını yakalar. 20 
sene önce Muhammed Ali’ye ye-
nildiği şekilde kırmızı şortla maça 
çıkan Foreman, Michael Moorer’i 
çenesine vurduğu yumrukla nakavt 

ederek 45 yaşında dünyanın gelmiş 
geçmiş en yaşlı Ağır Sıklet Boks 
Şampiyonluğu unvanını elde eder. 
1998 yılında boksu bu sefer gerçek 
anlamda bıraktığını açıklayarak, 
48 yaşında ringlere veda eder. Kari-
yerinde sadece Muhammed Ali’ye 
nakavtla yenilen efsanevi boksör, 
60 yaşında tekrar boksa dönmek 
istese de eşinin baskıları sonucu bu 
kararından vazgeçer.

ROCKY MARCİANO

1 Eylül 1923 yılında İtalyan bir 
ailenin çocuğu olan Rocky Mar-
ciano, ABD’ye bağlı olan Massac-
husetts’te doğar. Gerçek adı, Rocco 
Frencis Marcegiano’dur. Sporculuk 
yaşamına beyzbol oynayarak baş-
layan Marciano, II. Dünya Savaşı 
sırasında Kara Kuvvetleri’nde gö-
revliyken boksa başlar. Profesyonel 
olarak çıktığı ilk 4 maçta sırasıyla 
Rex Layne, Joe Louis, Lee Suvold 
ve Harry Matthews’i nakavt eder. 
1947 yılında Orta Sıklet Boks 
Şampiyonluğu’nu elde eden Ro-
cky, ardından Tony Zale ile çıktı-
ğı üç unvan maçını da kazanarak 
yıldızını parlatır. Rocky Marciano, 
1948 yılında ise ilk siyahi ağırsık-
let boks şampiyonu olan Lous’i 
mağlup ederek 25 kez koruduğu 
şampiyonluğuna son verir. Marci-
ano, 1952 yılında Philadelphia’da 
Dünya Şampiyonu Jersey Joe Wal-
cott ile unvan maçına çıkar. Mü-
sabakanın ilk raundunda tutuk 
bir performans sergileyerek yere 
düşen başarılı sporcu, puan olarak 
geride olduğu 13. rauntta attığı tek 

yumrukla rakibini mağlup ederek 
ilgi odağı olmaya devam eder. O 
dönem büyük bir hayran kitlesine 
sahip olan Rocky Marciano, çıktı-
ğı mücadelelerden galip ayrılmaya 
devam etse de 1956 yılında boksu 
bırakır.

“Hiç maç kaybetmeyen 
tek boksör”

Boks dünyasından birçok kişi 
onu bu kararından vazgeçirmeye 
çalışır ama başarılı olamaz. Kari-
yerinde çıktığı 49 maçın 43’ünü 
nakavt ile kazanan İtalyan asıllı 
boksör, profesyonel anlamda hiç 
maç kaybetmez. Rocky Marcia-
no, dünya ağırsıklet şampiyonla-
rı içerisinde hiç yenilmeyen tek 
sporcu olarak adını tarihe altın 
harflerle yazdırır. Teknik yönden 
zayıf olmasına karşın, attığı sert 
yumrukları ve dayanıklılığıyla ün 
yapmıştır. Bu özellikleri, hayatı 
ve başarıları Rocky Marciano’ya, 
değişik kapılar açmıştır. Boksu bı-
raktıktan sonra ringlerdeki ününü 
kullanarak komedi oyunculuğu 
yapmış ve bu alanda da başarısını 
göstermiştir. Daha sonra Rocky, 
Hollywood’un en önemli filmle-
rinden biri konumundaki 6 seri-
den oluşan Rocky Balboa filmine 
ilham kaynağı olmuştur.
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